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هفته نامه

ضربان  اقتصاد شهر

گزارش

یک برداشت ناقص!
»اصفهان در هفته ای که گذشت« همچنان در گیر و دار 
خبر ممنوعیت جدی دوچرخه سواری بانوان در محیط 
های عمومی و شهری بود. پدیده ای که اگرچه هیچگاه 
به طور رسمی آزاد و بدون اشکال اعلام نشد، اما گاهی 
هم اگر خانمی در شهر سوار بر دوچرخه دیده می شد، 
واکنش چندانی را برنمی انگیخت. اما اینبار این مسئله 
با اعلام حکم دادستانی اصفهان طبق فتوای علما و بر 
اساس قانون رسما حرام اعلام شد و به نقل از این مقام 
مسئول تاکید شد که از این پس نیروی انتظامی موظف 

است جلوی زنان دوچرخه سوار را بگیرد و ...

گزارش

قائل به میراث هستیم
تاکید دارد که چهاربــاغ یک پروژه نیســت! یک کار 
احیایی هم نیســت! بلکه کار ســامان دهی است. این 
تاکید از سوی معاون شهرسازی و معماری شهرداری 
اصفهان روی کاربرد الفاظ، نشان از حساسیت موضوعی 
دارد که حالا بیشترین دغدغه و نفس مدیران شهری 
اصفهــان را گرفته اســت. طی چند هفته گذشــته و 
پس از دعوت شــهرداری اصفهان از خبرنگاران حوزه 
میراث فرهنگی کشور و بازدید از خیابان چهارباغ، اخبار 
گوناگونی از این خیابان و عملیات عمرانی آن در صدر 

رسانه های کشور قرار گرفت. اما ...

  گزارش

عقبگرد به گذشته
اخیرا اســحاق جهانگیری معــاون اول رئیس جمهور 
اظهار کرد، باید میان دو نظریه افزایش محدودیت ها و 
دولتی کردن اقتصاد و ارائه کوپن و آزادسازی قیمت ها 
یکی را برگزید و در این باره از اقتصاددانان مشــورت و 
یاری خواست. او در این باره گفت که »ما باید به زودی 
تصمیمی بگیریم که آینده کشــور را تحت تاثیر قرار 
می دهد«. این گزارش به اعلان مختصر دیدگاه برخی 
اقتصاددانان برجسته کشور در این مورد پرداخته است. 
هرچند که فحوای کلام آقای معاون اول نیز حکایت از 

فقدان جسارت و اراده کافی در دولت...
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چرا کسب و کارهای هنری در کشور ما رونق نیافته اند؛

رمزگشایی از اقتصادهنر
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اقتصاد هنر در ایران موضوعی است که هنوز به جایگاه واقعی خود نرســیده و هنوز به عنوان یک موضوع 
اثرگذار در تحول مباحث اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی به آن توجهی نشده است. اقتصاد هنر به مجموعه 
روابطی می پردازد که تولید و مصرف کالای هنری را در ســطح اجتماعی بررســی می کند؛ هنر همچون 
سیالی است که در بستری به نام اقتصاد، راه پیشرفت خود را می یابد و اقتصاد نیز می تواند از طریق بازویی 

به عنوان هنر با عامه مردم ارتباط بیشتری برقرار کند.  
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شرکت آب منطقه ای اصفهان اعلام کرد هیچ چاه جدیدی در منطقه بن رود و مجاورت 
تالاب گاوخونی حفر نمی شود. در روزهای اخیر خبری مبنی بر صدور پروانه حفر چاه 
جدید در مجاورت تالاب بین المللی گاوخونی در شبکه های اجتماعی منتشر شد که 
روابط عمومی شرکت آب منطقه ای اصفهان، توضیحی ارائه کرد. در این توضیح با تأکید بر 
اینکه فقط تغییر محل حفر چاه اتفاق افتاده، اعلام شد چاه اولیه پس از حفاری چاه جدید 

مسدود و چاه جدیدی حفر نمی شود.

اعداد و ارقام حاکی از بهبود آهنگ تولید در کارخانه پلی اکریل اصفهان است. اسرافیل 
احمدیه رئیس سازمان صنعت، معدن، تجارت استان اصفهان در این خصوص اظهار 
کرد: پس از انجام تغییراتی در مدیریت این شرکت، مشکلات آن تا حد زیادی رفع شده 
و ظرفیت تولید شرکت افزایش یافته است.وی تأکید کرد: بازار فروش این شرکت به دلیل 
نیاز بالای صنایع داخلی به اکرلیک، تا حد زیادی تأمین است و ظرفیت تولید این شرکت 

افزایش یافته است..

  نوسان: پتروشیمی اصفهان بدون 
شــک در طی یک دهه اخیر یکی از 
پرحاشیه ترین شــرکت های بورس 

ایران بوده است. 
از یک سو انتقال جنجالی این شرکت 
به بخش خصوصی و از ســوی دیگر، 
پرونده های قضایی مالکان شــرکت 
مذکــور و اتفاقات پــس از آن، باعث 
سقوط شدید سهام مذکور و اخراج آن 

به بازار پایه شد.
همین اتفاقات باعث شــد تا عملیات 
این پتروشــیمی صادراتی، زیان ده 
شده و در ســال 96، زیان پتروشیمی 
اصفهان به 42 میلیارد تومان برســد. 
اما تغییرات گســترده در روند فروش 
شرکت در ســال 97 و البته افزایش 
نرخ ارز، ایــن وضعیت را به طور کامل 
دگرگون ســاخت و باعث سودآوری 

مجدد شرکت شد. 
پتروشــیمی اصفهان در ســال 97 
توانســته میزان تولید خــود را بیش 
از 13 درصد افزایش دهــد و به مدد 
افزایش نرخ ارز، میــزان فروش ریالی 
خود را با 121 درصد رشــد به 1100 

میلیارد تومان برساند.
ایــن در حالی اســت که بــا وجود 
رشــد 121 درصدی فــروش، بهای 
تمام شــده شــرکت 70 درصد رشد 
داشــته و همین امــر موجب جهش 
482 درصدی سود ناخالص شرکت

 شده است.
 شرکت در این سال مالی، 23 میلیارد 
تومان هزینه مالی پرداخت کرده که 
133 درصد بیشــتر از سال قبل بوده 
و نتیجه همه این تغییرات در صورت 
سود و زیان شرکت، تحقق سود 261 
میلیــارد تومانی برای پتروشــیمی 

اصفهان بوده است.
 اتفاقی که نشان دهنده تغییر وضعیت 
کامل این شرکت از زیان به سود و آغاز 
دور جدیدی از اصلاحات ســاختاری 

در صورت های مالی آن است.
ورودی خالص نقد حاصل از عملیات 
شــصفها در ســال 97، 482 درصد 
بیشتر از ســال قبل بوده که دلیل آن 
کاهش دوره وصول مطالبات و تمرکز 
بر فروش نقدی بوده اســت. شرکت 
توانسته سهم ارتوزایلن را از 200 تن 
به 4103 تن افزایــش دهد و همین 
اتفــاق یکی از دلایــل جهش فروش 

شرکت در این سال بوده است.
بروز تغییرات قابــل توجه در صورت 
مالی شــرکت های تولیــد کننده و 
خصوصا شــرکت های صادراتی در 
ســال مالی 97، تنها به پتروشیمی 
اصفهان محدود نشــده و در بسیاری 
از شــرکت های دیگــر، از جمله پلی 
اکریل نیز می تــوان چنین تغییراتی 
را مشــاهده کرد؛ به طــور قطع همه 
این اتفاقات را نباید به جهش نرخ ارز 
و تــورم محصولات تولیدی نســبت 
داد، اما اثرگذاری ایــن دو فاکتور در 
رشد ســودآوری شــرکت ها چندان 
هم کم رنــگ نبــوده، در بیانی بهتر، 
واقعی شــدن نرخ ارز در ســال 97، 
مزیت تولیدی بســیاری از شرکت ها 
را افزایش داد و شــرکت هایی که از 
ساختاری مناسب برای احیا برخوردار 
بودند، توانستند از این فرصت طلایی 
بــرای خــروج از زیان و رســیدن به 

سودهای بالا استفاده کنند.

بهبود آهنگ تولید در پُلی اکریل چاه جدیدی در مجاورت گاوخونی حفر نمی شود
رویداد

 گزارش

برداشت نادرست از یک حکم؟
اعلام رسمی این مسئله نه تنها واکنش های 
زیادی را در فضای مجازی در پی داشت، بلکه 
برخی از چهره های سیاسی نیز درباره آن 
اظهار نظر کردند. امام جمعه اصفهان در در 
خطبه های نماز جمعه روز 27 اردیبهشت 
ماه، از اقدامات اخیر دادستان اصفهان تشکر 
کرد و گفت: اقدامات دادستان محترم اصفهان 
برای جلوگیری از برخی مفاسد اجتماعی 
در خصوص دوچرخه سواری بانوان و سگ 
گردانی و بی حجابی قابل تشکر است و باید 
گفت هرجا از مسئله دوچرخه سواری بانوان 
صحبت می کنیم داد برخی از افراد بلند 
می شود که بعضاً مرد هستند و باید بدانند که 
از اسلام به دور هستند. بانوان بدانند برخی 
مردان فاسدند و برای سوء استفاده خودشان 

از زنان حمایت می کنند.
در  اصفهان  نماینده  عابدی،  حیدرعلی 
با دوچرخه سواری  موافقتش  مجلس هم 
در  اصفهان  کرد:  اعلام  چنین  را  بانوان 
از  برخی  و  است  پیشتاز  دوچرخه سواری 
بانوان اصفهانی با پوشش اسلامی در سطح 
نظر  از  و  می کنند  دوچرخه سواری  شهر 
ما مشکلی وجود ندارد که زنان با پوشش 
نظرم  به  کنند.  سواری  دوچرخه  مناسب 
می آید مسئولان جلوی خانم هایی را بگیرند 
که بدحجاب هستند و پوشش مناسبی برای 

دوچرخه سواری ندارند.
معصومه ابتکار، معاونت زنان و خانواده ریاست 

جمهوری نیز گفت که دوچرخه موتور نیست 
که بگویم گواهینامه لازم دارد، از قدیم خانم ها 
برای تردد از دوچرخه استفاده می کردند و 
قانونی نداریم که دوچرخه سواری خانم ها را 
ممنوع کرده باشد.او درخصوص استانی شدن 
ممنوعیت دوچرخه سواری برای بانوان و اینکه 
این کار در سایر استان ها حرام و غیرقانونی 
محسوب نمی شود هم گفت که نمی داند این 
چه استدلالی است و این مسئله را باید از خود 
مقام های قضایی پرسید. ابتکار، درباره موضع 
دولت در این خصوص هم گفت: دولت در 
چارچوب قانون حرکت می کند و ما قانونی در 
این زمینه ) دوچرخه سواری خانم ها( نداریم 

که این کار را ممنوع کرده باشد.
اما تازه ترین واکنش به این موضوع، سخنگوی 
قوه قضاییه است که گفته آنچه در این زمینه از 
قول دادستان اصفهان نقل شد، یک برداشت 
ناقص از نظر و نامه دادستان اصفهان بوده 
است. آنچه ایشان در آن نامه اعلام کردند این 
نیست که دوچرخه سواری توسط بانوان مطلقاً 
ممنوع است. غلامحسین اسماعیلی موضوع 
بخشنامه مذکور را دستور پیشگیری و برخورد 
با مظاهر اعمال منافی عفت، بدحجابی یا بی 
حجابی و تشویق دیگران به فساد و فحشاء و 
امثال آن دانسته که در این راستا، دستوراتی 
صادر شده و ای کاش کسانی که در فضای 
مجازی به اظهار نظر پرداختند، ذیل این 

دستور را می دیدند.
به گفته سخنگوی قوه قضاییه، در ذیل دستور 

اعلام شده که شهرداری لازم است محل هایی را 
برای دوچرخه سواری بانوان تعبیه کند. کسی 
که چنین چیزی را می خواهد آیا معتقد است 
بانوان مجاز به دوچرخه سواری نیستند؟ ای 
کاش افرادی می آمدند و از این اقدام که بخشی 
از آن صیانت و پیشگیری از جرایم و حفظ 
شأن و منزلت زنان است، حمایت می کردند. 
دوچرخه سواری برای بانوان به موجب قانون 
اگر با رعایت ضوابط شرعی باشد، منعی ندارد؛ 
البته من فقیه نیستم و به فتوا نمی پردازم.

مالیات بر ارزش افزوده 
در رستوران تخلف است

چند وقتی می شود که بحث دریافت مالیات بر 
ارزش افزوده در رستوران ها که حتما هم بارها 
با آن از نزدیک برخورد داشته اید مطرح است و 
اخبار مختلفی درباره اش شنیده می شود. این 
وجه به ظاهر ناقابل که از جیب من و شما بعد از 
صرف غذا کسر می شود و به نام حق سرویس 
هم گاهی مطرح می شود، از نگاه مدیر بازرسی 
و نظارت اصناف استان اصفهان ناحق است و 

نباید از مشتری گرفته شود.
جواد محمدی فشارکی در اینباره گفته که 
دریافت هرگونه مالیات بر ارزش افزوده از سوی 
رستوران ها تخلف است و به طور قطع بازرسی 
اصناف با واحدهای متخلف برخورد خواهد 
کرد. او سخنان رئیس انجمن حمایت از حقوق 
مصرف کننده و ابلاغیه سازمان مالیات مبنی 
بر اینکه رستوران  ها از دریافت مالیات بر ارزش 

افزوده معاف شده  اند، را نادرست ندانسته اما 
تاکید کرده که مطابق قانون رستوران  ها از 
دریافت حق سرویس معاف شدند، اما نه تمام 
رستوران ها ! این »اما«ی پرمعنا از نظر مدیر 
بازرسی و نظارت اصناف استان اصفهان به 
این معناست که برخی رستوران  ها زیر نظر 
معاونت گردشگری میراث فرهنگی اند و به 
چه دلیل رستوران  های زیر نظر اتحادیه های 
ارزش افزوده  و  نباید حق سرویس  صنفی، 
دریافت کنند، در حالی که رستوران  ها و 
سفره خانه  های زیر نظر معاونت گردشگری 
مجوز دریافت مالیات بر ارزش افزوده و حق 
سرویس را دارند؟! او دریافت هر گونه مالیات 
بر ارزش افزوده از سوی رستوران  ها را تخلف 
دانست و هشدار داد که بازرسی اصناف با 

واحدهای متخلف برخورد می کند.

باغات اصفهان در تابستان 
آب می خورند!

درحالی که تاریخ بستن آب بر بستر رودخانه 
شده  اعلام  ماه  خرداد  که 20  رود  زاینده 
تغییر نکرده،  از سوی مسئولان  بود هنوز 
اصفهان  منطقه ای  آب  شرکت  مدیرعامل 
از رهاسازی 75 میلیوت متر مکعب آب در 
تابستان برای باغات خبر داده و گفته که 
سهم محیط زیست از آب رهاسازی شده 53 
میلیون مترمکعب است. میرمحمدصادقی از 
انسداد 64 حلقه چاه آب عمیق و نیمه عمیق 
غیرمجاز از ابتدای سال جاری تا کنون در 
خبر داده و گفته 60 حلقه چاه آب نیز امسال 
مجهز به کنتور هوشمند شدند. او با بیان 
اینکه آب برای مصرف کشاورزان تا حدود 20 
خرداد جاری است، تاکید کرده که تاکنون 
330 میلیون مترمکعب آب برای کشاورزی 

رهاسازی شده است.

مشروبات الکلی
 و مسمومیت 4۳ اصفهانی

در هفته ای که گذشت اعلام خبر مسمومیت 
تعدادی از افراد که مشروبات الکلی مصرف 
بیمارستان  سه  اورژانس  سوی  از  کرده اند 
اصفهان خبرساز شد. مسئله ای که هر چند 
وقت یک بار شاهد اعلامش از سوی بیمارستان 
ها هستیم. این ماجرا و تعداد مسموم شدگان 
آن از زبان جانشین فرمانده انتظامی استان 
اصفهان با اعلام خبر دستگیری افرادی همراه 
بوده که در روزهای گذشته با توزیع مشروبات 
الکلی تقلبی موجب مسمومیت 43 شهروند 
در  زاده  اصفهانی شدند. سرهنگ حسین 
اینباره گفته که در مجموع 48 نفر مسموم و 
در سه بیمارستان پذیرش شده بودند که سه 
نفر از آنان در حالت کما هستند. او از فوت 6 
شهروند اصفهانی که دو نفر آنان زن بودند در 
اثر مسمومیت با مشروبات الکلی تقلبی هم 

خبر داده است.

تکلیف نامعلوم زنان دوچرخه سوار اصفهان؛

یک برداشت ناقص!
سال

 سودآوری

»اصفهان در هفته ای که گذشت« همچنان در گیر و دار خبر ممنوعیت جدی دوچرخه سواری بانوان 
در محیط های عمومی و شهری بود. پدیده ای که اگرچه هیچگاه به طور رسمی آزاد و بدون اشکال 
اعلام نشد، اما گاهی هم اگر خانمی در شهر سوار بر دوچرخه دیده می شد، واکنش چندانی را برنمی انگیخت. اما 
اینبار این مسئله با اعلام حکم دادستانی اصفهان طبق فتوای علما و بر اساس قانون رسما حرام اعلام شد و به نقل از 
این مقام مسئول تاکید شد که از این پس نیروی انتظامی موظف است جلوی زنان دوچرخه سوار را بگیرد و دوچرخه 

آنها را به پارکینگ انتقال دهد.

گزارش
گروه  شهری

Is fahan

تاریخ بستن آب رودخانه زاینده رود، همچنان ۲۰ خرداد ماه اعلام شده است

مدیر کل امور مالیاتی استان اصفهان اعلام کرد:

 نوسان: مدیرکل امور مالیاتی 
استان اصفهان گفت: با اجرای 
مودی  مالیاتی،  جامع  طرح 
می  شناسایی  واقعی  مالیاتی 
استان  حاضر  حال  در  و  شود 
پیاده  شناسایی،  در  اصفهان 
کردن و وصول فرارهای مالیاتی 
در رتبه نخست کشور قرار دارد.

بهروز مهدلو اضافه کرد: بندهای 
این بسته حمایتی، تمام واحدهای 
تولیدی استان حتی با داشتن دو کارگر و همچنین واحدهای غیر 
تولیدی و خدماتی با اشتغال بیش 50 نفر را نیز مدنظر قرار داده است.

وی به بندهای این بسته حمایتی اشاره کرد و گفت: تقسیط بدهی 
های مالیاتی عملکرد و ارزش افزوده و معوقات به صورت بلندمدت 
و پلکانی با رعایت ماده )167( قانون مالیات های مستقیم، استفاده 
مالیات  برای  بخشش  قابل  جرایم  بخشودگی  اختیارات  حداکثر  از 
عملکرد و ارزش افزوده تا 100 درصد بخشودگی جرایم مالیاتی به 
استثنا مؤدیان بدحساب، تشکیل کارگروه ویژه به انتخاب مدیرکل امور 
مالیاتی با حضور نمایندگان استانداری و اتاق بازرگانی اصفهان برای 
رسیدگی به موارد ارجاعی از سوی استانداری یا اتاق بازرگانی اصفهان 
برای تمام واحد های تولیدی و غیر تولیدی، تقسیط مجدد بدهی های 
مؤدیان معرفی شده از سوی اتاق بازرگانی به اداره کل امور مالیاتی با 
رعایت ماده )167( قانون مالیات های مستقیم، الزام واحدهای مالیاتی 
تعیین  اسناد و مدارک واحدهای مذکور جهت  یا  در پذیرش دفاتر 
درآمد مشمول مالیات با استفاده از اختیارات تبصره ماده )97( قانون 

مالیات های مستقیم است.
مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان با اشاره به یکی دیگر از بندهای 
این بسته حمایتی، ادامه داد: با توجه به تشکیل اداره امور مالیاتی 
با شرح وظیفه  مالیاتی  اختلاف  جدید در معاونت هیئت های حل 
اختصاصی، پرونده های ارجاع شده به این مجموعه باید با رسیدگی 
کامل به مستندات مؤدی و در جهت اجرای عدالت مالیاتی حل و فصل 
شود. وی همچنین در خصوص استرداد اضافه پرداختی مالیات عملکرد 
و عوارض در کمترین زمان ممکن به مودیان مالیاتی، اظهار کرد: در 
سال 97 تنها 260 میلیارد تومان مالیات اضافه که از مردم و مودیان 
مالیاتی در استان اصفهان گرفته شده بود، برگردانده شد که این رقم 

70 درصد نسبت به سال 96 رشد داشت. 
وی در خصوص طرح جامع مالیاتی کشور، اظهار کرد: طی یک دهه 
گذشته طرح جامع مالیاتی در کشور کلید خورد که اعتراضاتی به همراه 
داشت، با این وجود در حال حاضر بین 50 تا 70 درصد طرح جامع 

مالیاتی کشور آماده است.
مدیرکل امور مالیاتی استان اصفهان با تاکید بر اینکه بانک اطلاعاتی 
طرح جامع مالیاتی کشور کامل شده است، تصریح کرد: در این شرایط 
می توانیم درآمد مودیان مالیاتی خود را شناسایی کنیم. وی با اشاره به 
فرارهای مالیاتی در کشور، گفت: با اجرای طرح جامع مالیاتی، مودی 
مالیاتی واقعی شناسایی می شود و در حال حاضر استان اصفهان در 
شناسایی، پیاده کردن و وصول فرارهای مالیاتی در رتبه نخست کشور 

قرار دارد.

اصفهان در جایگاه نخست
وصول فرارهای مالیاتی

یک استاد دانشگاه:

 نوسان : یک استاد دانشگاه در 
دو،  گلاب  تونل  طرح  خصوص 
یک  تنها  نه  گلاب  تونل  گفت: 
طرح بین حوضه ای نیست، بلکه 
سد  از  که  است  استانی  درون 
زاینده رود به مخازنی که در آینده 
در محدوده دانشگاه صنعتی برای 
بزرگ  اصفهان  شرب  آب  تأمین 
تعبیه می شود، انتقال داده خواهد 

شد.
بابک سپهریان با تأکید بر اینکه طرح تونل گلاب، دارای مصوبه و پدافند 
غیرعامل است، تصریح کرد: تنها راه آبرسانی به اصفهان بزرگ، تونل 
اشترجان است که بعد از تصفیه خانه باباشیخعلی قرار دارد و با توجه به 
اینکه این تونل قبل از انقلاب احداث شده امروز به دلیل فرسوده بودن 
بافت آن، احتمال دارد با کوچکترین اتفاق از مدار خارج شود که در این 

شرایط تأمین آب شرب چهار میلیون نفر به خطر خواهد افتاد.
عضو هیئت علمی دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه »تونل گلاب دو«، 
به عنوان طرح پدافند غیرعامل دارای مجوز وزارت نیرو است، افزود: این 
طرح برای تأمین آب شرب اصفهان بزرگ در دو مرحله ساخته می شود. 
مرحله نخست، ساخت تونل گلاب و مرحله دوم احداث لوله هایی است 
که از انتهای تونل، آب را به سمت مخازن هدایت و از آنجا وارد شبکه 

آبرسانی اصفهان بزرگ خواهد کرد. 
وی تأکید کرد: طرح تونل گلاب هنوز به اتمام نرسیده است، بنابراین 
اکنون موضوعی به نام آبگیری نداریم. به فرض مثال اگر آب در تونل 

رها شود با توجه به مسدود بودن آن، نمی توان آبگیری انجام داد.
سپهریان گفت: برخی اظهارات نادرست در مورد تونل گلاب مربوط 
به هجمه های بسیاری است که بر نمایندگان خوزستان و چهارمحال 
از  اینکه برخی  با بیان  در خصوص احتکار آب وارد شده است. وی 
این گفته ها شاید برای پنهان کردن طرح های بدون مجوز چهارمحال 
و بختیاری ازجمله طرح بن-بروجن است، اظهار کرد: متأسفانه طرح 
بن- بروجن نه تنها مجوز زیست محیطی ندارد، بلکه باوجودی که طرح 
با قطر لوله 400 میلیمتر مصوب شده بود، اما اکنون لوله هایی با قطر 

1000 میلیمتر برای آن در زمین کار گذاشته اند.

تونل گلاب
طرح بین حوضه ای نیست

 نوســان:  اســتاندار اصفهان از تصویب 
برنامه 24 گانه جامع برای آینده آب اصفهان 
خبرداد و گفت: این برنامه به وزارت نیرو ارائه 
خواهد شــد تا در کارگروه ملی سازگاری با 
کم آبی هم مطرح می شــود تا از طریق آن 
در زمان های مختلف در صورت بروز کم آبی 

بتوانیم آن را مدیریت کنیم.
عباس رضایی در پانزدهمین جلسه کارگروه 
سازگاری با کم آبی استان اظهار کرد: برنامه 
بیســت و چهارگانه جامع بــرای آینده آب 
اصفهان تا ســال 1404 تدوین شــده و در 
کارگروه هــای مختلف مورد بررســی قرار 

گرفته بود در این جلسه به تصویب رسید. وی 
ادامه داد: این برنامه به وزارت نیرو ارائه خواهد 
شد تا در کارگروه ملی سازگاری با کم آبی هم 
مطرح شــود تا پس از تصویب برای اجرایی 
شدن به استان اعلام شــده و از طریق آن در 
زمان های مختلف در صــورت بروز کم آبی 

بتوانیم آن را مدیریت کنیم.
استاندار اصفهان با اشــاره به رعایت صرفه 
جویــی آب و مصرف بهینــه آن، گفت: این 
برنامه جامع در آینده بر روی ســایت اداره 
آب منطقه ای نیــز قرار خواهــد گرفت تا 
شهروندان هم بتوانند نقطه نظرات خود را در 

این مورد ارائه کنند. وی با یادآوری اقدامات 
برجسته مردم و مســئولان استان اصفهان 
در امدادرســانی بــه ســیل زدگان، افزود: 
اســتان اصفهان در این خصــوص اقدامات 
چشمگیری در مهار ســیل وکمک به سیل 

زدگان انجام داد.
رضایی با اشــاره به برگزاری نمایشگاه آب، 
صنعت و کشاورزی در تیرماه سال جاری در 
تهران، خاطرنشان کرد: دستگاه های ذیربط و 
عضو کارگروه سازگاری با کم آبی با همیاری 
یکدیگر اقدامات استان اصفهان در بحث آب 

را به نمایشگاه مذکور ارائه دهند.

استاندار اصفهان خبر داد:

تصویب برنامه ۲۴ گانه جامع برای آینده آب اصفهان
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 نوسان: شهردار اصفهان گفت: 
با توجه به شرایط خاص به وجود 
آمده برای کشور در فضای بین 
المللی، جشنواره فیلم کودک و 
نوجوان در اصفهان باید به یک 
فرصت طلایی برای خانواده های 
این  از  و  شده  تبدیل  اصفهانی 
رویداد سینمایی به خوبی بهره 

برداری شود.

رسانه ای  ارتباطات  اداره  گزارش  به 
شهرداری اصفهان، قدرت اله نوروزی 
عالی  شورای  جلسه  نخستین  در 
برنامه ریزی سی و دومین جشنواره 
و  کودکان  فیلم های  المللی  بین 
نوجوانان اصفهان اظهار کرد: تاکید 
این  برگزاری  برای  اصفهان  نام  بر 
جشنواره، صرفا تاکید بر یک محدوده 
اصفهان  بلکه  نیست  جغرافیایی 
بخشی از برند این جشنواره است، در 
عین حال لازم است این رویداد مهم 
بین المللی بتواند در عرصه جهانی 
بیش از گذشته عرض اندام کرده و 

به اصفهان محدود نشود. 
وی تصریح کرد: برگزاری جشنواره 
فراهم  را  شرایطی  باید  اصفهان  در 
در  علاقمند  و  فعال  افراد  تا  کند 
حوزه فیلم که از نام و نشان کمتری 
عرصه  به  بتوانند  نیز  برخوردارند 
آمده و آثارشان دیده شود، با توجه 
به شرایط خاص به وجود آمده برای 
کشور در فضای بین المللی، جشنواره 
فیلم کودک و نوجوان در اصفهان باید 
به یک فرصت طلایی تبدیل شده و 
از این رویداد سینمایی به خوبی بهره 

برداری شود.
شهردار اصفهان با بیان اینکه می توان 
برای  داوطلب  و  علاقمند  افراد  از 
و  جشنواره  بهتر  چه  هر  برگزاری 
کاهش هزینه ها استفاده کرد، ادامه 
شهرداری  برای  موضوع  این  داد: 
اصفهان بسیار مهم است زیرا علاوه 
رشد  و  جوانان  به  دادن  فرصت  بر 
استعدادهای آنان، یک سرمایه گذاری 
جدید برای آینده محسوب می شود. 

وی با بیان اینکه باید حس برگزاری 
و  کودک  فیلم  جشنواره  رویداد 
نوجوان در اصفهان ایجاد شود، اضافه 
کرد: این موضوع بسیار مهمی است 
در شهر  رویدادی  اوقات  گاهی  زیرا 
اتفاق می افتد، اما حس شوق انگیز را 
در میان شهروندان ایجاد نمی کند، 
شور و حسی که جشنواره در شهر 
ایجاد می کند بسیار مهم است باید 
یا  خارجی  مهمان  هر  برای  شرایط 
اصفهان  وارد  فرودگاه  از  که  داخلی 
می شود به گونه ای فراهم شود که 
برگزاری این رویداد بین المللی را در 
نقاط مختلف سطح شهر به شکلی 

ملموس ببیند.  
بر جلب مشارکت  تأکید  با  نوروزی 
در  ها  سازمان  و  ها  ارگان  سایر 
برگزاری جشنواره فیلم کودک، اظهار 
کرد: دیگر دستگاه ها و نهادها هم 
باید از روند تولید و نمایش فیلم و 
و  کودکان  برای  فیلمسازی  جریان 

خانواده ها حمایت کنند. 
وی عنوان کرد: شهرداری اصفهان در 
در  این جشنواره  برگزاری  خصوص 
اصفهان نگاه روشنی داشته و با نگاه 
بین المللی نه تنها به کودکان کشور 
بلکه به کودکان سراسر جهان فکر 
می کند. شهردار اصفهان در پایان بر 
لزوم ایجاد دبیرخانه دائمی جشنواره 

در اصفهان، تأکید کرد.

معاون مالی و اقتصادی شهردار اصفهان گفت: اداره شهر اصفهان روزانه 11 میلیارد تومان 
هزینه خواهد داشت البته تحقق این مهم در صورت محقق شدن بودجه چهار هزار و 100 
میلیارد تومانی شهرداری در سال جاری اســت.مرتضی طهرانی اظهار کرد: سال گذشته 
روزانه هشت میلیارد تومان برای اداره شهر اصفهان هزینه شد، اما امسال با توجه به اینکه 
بودجه شــهرداری به چهار هزار و 100 میلیارد تومان افزایش یافته است به طور متوسط 

روزانه 11 میلیارد تومان برای اداره شهر هزینه خواهیم کرد.

مدیرعامل سازمان پارک های شهرداری اصفهان در مورد علت سقوط بعضی درختان 
شــهر گفت: پایان عمر بهره وری و پوک شــدن تنه درختان، دلیل سقوط آنها است.  
فروغ مرتضایی نژاد با بیان اینکه درختان مانند بقیه موجودات زنده عمر بهره وری دارند و هر 
کدام از آنها بسته به نوع گونه، دارای عمر محدودی است، اظهار کرد: در روزهای اخیر نیز 
تعدادی از درختان شهر به دلیل وزش باد شدید دچار آسیب شدند که علت عمده آن پوک 

شدن داخل تنه درخت به دلیل پایان یافتن عمر درختان بوده است.

وضعیت درختان شهر رصد می شودهزینه 450  میلیون تومانی نظافت روزانه شهر

گزارش

گزارش

اصفهان برند 
جشنواره کودک است

در بازدید مدیران شهری از شرکت پیشرو دیزل مطرح شد؛

 نوسان:  پروژه احیای چهارباغ یکی از 
پروژه های مهمی است که این  روزها با 
حواشی گوناگونی در رسانه ها مطرح 
شده است؟ اگر امکان دارد کمی در 

این مورد توضیح دهید؟
اجازه دهید پیش از هر چیز تاکید کنم چهارباغ 
یک پروژه نیست! چهارباغ یک کار احیایی هم 
نیست!؛ بلکه کار سامان دهی است. از این رو 
من در بکارگیری این واژگان تاکید دارم زیرا از 
لحاظ اصطلاح شناسی میان این واژه ها تفاوت 
معنایی وجود دارد. ما زمانی چهارباغ را یک 
پروژه می دانیم که از یک زمان مشخصی آغاز 
در یک زمان معینی نیز تمام بشود. در حالی که 
برنامه معنای دیگری دارد. برنامه همه شمول 
است و حوزه های گوناگونی مانند حوزه شهری، 
کالبدی، مرمت، جامعه شناسی، روانشناسی 
محیط را در بر می گیرد. بنابراین تاکید می کنم 
چهارباغ یک کار احیایی نیست؛ بلکه کار 

ساماندهی است. 
دوره  در  چهارباغ  ساماندهی  ازسوی دیگر 
مدیریت شهری پیشین آغاز شده بود و به 
مدیریت شهری جدید به ارث رسید. براین 
مبنا، از لحاظ ساختاری، نقدهایی به آن وجود 
داشت که می توان از دو بعد به آنها نگاه کرد: 
اول هماهنگی با سازمان میراث فرهنگی و 
اخذ مصوبات از این سازمان و بعُد دوم از لحاظ 

کیفیت بخشی به محیط.
 نوسان: به مسئله میراث فرهنگی 
و اخذ مجوزها از این سازمان اشاره 
در  روزها  این  که  موضوعی  کردید. 
قرار  به چهارباغ  اخبار مربوط  صدر 
این مورد  اگر ممکن است در  دارد. 

کمی توضیح دهید؟
باید  میراث فرهنگی  به  مربوط  بحث  در 
اشاره کنم که این پروژه 5 سال تمام میان 

و  شهرداری  بهسازی  و  نوسازی  سازمان 
سازمان میراث فرهنگی با وسواس تمام درحال 
بررسی بود. درنهایت کلیات آن نیز از محور 
ارگ جهان نما تا خیابان آمادگاه مصوب و به 
میراث فرهنگی  سازمان  پژوهشکده  رئیس 
سازمان  بنابراین  شد.  ارسال  تصویب  برای 
میراث فرهنگی از ابتدا بر این پروژه نظارت 
داشته است تا جایی که هادی احمدی، مدیرکل 
دفتر حفظ و احیای بناها، بافت ها و محوطه های 
تاکید  میراث فرهنگی  سازمان  تاریخی 
کرد،"شهرداری در پروژه چهارباغ همکاری 
خوبی  را با میراث فرهنگی دارد و امیدواریم در 
همه پروژه های دیگر نیز این رفتار را ببنیم". 
 نوسان: عمده مسئله فعالین میراث 
در  بتن ریزی  با  ارتباط  در  فرهنگی 
محور میانی است. در این مورد چطور 

اقدام شد؟
برای  که  بخش هایی  در  شهرداری  ببنید 
استفاده از بتن منع شده، عملیاتی انجام نداده 
است و تنها درقسمت از جوی ها )آبراهه ها( با 
هماهنگی میراث فرهنگی، که نیازمند بتن 
کاری بوده است از بتن غیر مسلح استفاده 
شده است. درحال حاضر نیز  این مسئله 
مشکلی ایجاد نمی کند، چرا که ابتدا از شن نرم 
و  پلاستیک استفاده و بعد روی آن بتن ریزی 
انجام شده است. درنظر داشته باشید پیاده راه 
سازی چهارباغ نوعی صیانت از میراث تاریخی 
است. همچنین مدیریت شهری جدید، برای 
این محور تاریخی مدیریت مستقلی درنظر 
گرفته است. یعنی اینکه هویت مستقلی برای 
آن قائل است و آن را یک خیابان معمولی در 

زیر مجموعه یک منطقه نمی داند.
ازسوی دیگر، قراردادن چنارهای 20 ساله به 
چهارباغ به عنوان بخشی از هویت این شهر 
و جایگزین کردن آنها به جای درختانی که 

متاسفانه در دوره های قبلی مدیریت شهری بر 
اثر عملیات عمرانی مترو قطع شده بودند، اقدام 
ارزنده دیگری بود که انجام شد. متاسفانه در 
آن زمان بسیاری از افراد داعیه دار امروز، به هر 

دلیل کوچکترین اعتراضی نکردند.
فاصله  کمی  بحث  این  از  نوسان:   
بگیریم به بحث کیفی بپردازیم. برای 
تازگی  به  طرح ساماندهی چهارباغ 
برگزار شده است.  نیز  یک مسابقه 

کمی در این مورد توضیح می دهید؟
مدیریت شهری جدید برای بهینه کردن 
شرایط تصمیم به تشکیل شورای راهبری در 
موضوع چهارباغ گرفت. همچنین قرار شد یک 
فراخوان به شکل محدود برای حرفه مندانی 
که پیش تر در محور چهارباغ و یا موارد مشابه 
کارکرده اند ارسال کند تا آنها طرح های خود 
این  میانی  به محور  برای کیفیت بخشی 
خیابان را ارائه دهند و شورای راهبری کار را 
بر اساس آن طرح پیش ببرد. از این رو تصمیم 
به فراخوان گرفته شد. برای هیات داوری نیز 
از افراد سرشناس و شناخته شده بین المللی، 
مانند پرفسور مدنی پور و دکتر بهزادفر دعوت 
شدند. همچنین بستر و ساختاری که مصوبه 
سازمان میراث فرهنگی را داشت در اختیار 
شرکت کنندگان قرار گرفت. هرچند گروهی 
از شرکت کنندگان نقش اپوزسیون را بازی 
کردند و به اعتقاد من به علت عدم درک درست 
از این موضوع این مسابقه را به چالش کشیدند. 
این امر موجب شد تعداد طرح های ارائه شده به 
دبیرخانه تقلیل پیدا کند. با این حال، مسابقه 
برگزار و طرح برتر از میان طرح های ارائه شده 

توسط هیات داوران برگزیده شد.
ازسوی دیگر در فراخوان نیز اعلام شده بود به 
هر دلیل که شهرداری به عنوان کارفرما با برنده 
مسابقه نتواست به نتیجه برسد، این اختیار را 

دارد تا طرح را با گروه دیگری پیش ببرد.
این  با  مخالفت ها  دلیل  نوسان:   

مسابقه چه بود؟
زیاد  انرژی شان  گاهی  دوستان  از  برخی 
می شود و دچار هیجان می شوند. می گویند 
ما حتی طرح میراث را هم تغییر می دهیم. 
پذیر  امکان  مسئله ای  چنین  که  درحالی 
تایید  به  قائل  ما  تردید،  بدون  نیست. 
و  خود  گذشته  به  قائلم  میراث فرهنگی، 
است  میراث  این  از  برگرفته  که  فرهنگی 
هستیم. آنچه را هم که سازمان میراث فرهنگی 
تایید کرده است، برای ما قابل احترام و حائز 
اهمیت است و دکتر نوروزی، شهردار محترم 
اصفهان نیز در تمام مصاحبه های خود تاکید 
کرده، کار در این محور را باید با هماهنگی 
میراث فرهنگی پیش ببریم. جدای از این 
موارد، اینکه فراخوان ما بحث کیفیت بخشی 
بود و در آن نیز ذکر گردیده، روی طرحی 
با  همراه  بهسازی  و  نوسازی  سازمان  که 
میراث فرهنگی تهیه کرده اند ارزیابی کیفی 
لحاظ شود. بنابراین فراخوان ما کیفیت بخشی 

به چهارباغ بود نه صرفا طراحی یک محور.
  نوسان: نتیجه این فراخوان چه شد؟

برنده مسابقه شرکت آمود بود. ما یک جلسه با او 
برگزار کردیم اما او می خواست طرح ها را از ابتدا و 
صفر آغاز کند. یعنی در تغییر مشاغل این محور 
نیز نظر بدهد. درحالی که هدف ما تنها محور 
میانی بود تا همزمان با این برنامه چرخ دنده های 
آن شروع به حرکت کردن بکند. سپس کسبه 
نیز تصمیم بگیرند چه کسب وکاری را بهتر است 

در این محور انجام دهند. 
ازسوی دیگر مسائلی که شرکت آمود مد نظر 
دارد پیش تر در سازمان نوسازی و بهسازی 
و مشاوران باوند مورد بررسی قرار گرفته بود. 
الان مرحله کارهای عملیاتی و عمرانی هستیم 
و ما نمی توانیم به عقب برگردیم. اگر در حوزه 
پژوهش بود می شد اما در حوزه اجرا خیر! زیرا 
ما فقط می توانیم در برخی جزئیات نظر دهیم. 

 نوسان. با این حساب ارزیابی شما 
ساماندهی  طرح  موفقیت  میزان  از 

چهارباغ چیست؟
از نظر من تا اینجا موفقیت آمیز بوده است 
تا جایی که اگر عصرها به چهارباغ سر بزنید 
شاهد حضور گسترده شهروندان هستید. این 
نشان  می دهد که ما توانستیم یک فضا را بدون 
دغدغه حضور ماشین و دوچرخه در اختیار 

شهروندان قرار دهیم. 
توجه داشته باشید، در این قسمت نگاه کالبدی 
تمام شده است. هرچند اگر در محور شرق و 
غرب در برخی از جزئیات مانند سنگ فرش ها  
و رنگ بندی کمی تغییر ایجاد کنیم تا فضا 
پویاتر شود مناسب تر نیز خواهد شد. در فاز 
اساس  بر  که  است  برنامه ریزی  نوبت  دوم 
حضورپذیری شهروند، فعالیت را تعریف کنیم. 
در این مورد نیز باب مسئله باز و قابل اصلاح و 
ارائه طرح های جدید است. من از تریبون شما 
اعلام می کنم که آماده پذیرش نظر تمامی 
دغدغه مندان چهارباغ هستیم. دو روز پیش 
جلسه ای را در این مورد داشتیم و مخالفین 

طرح را نیز دعوت کرده بودیم.

ساماندهی چهارباغ در گفت وگوی "نوسان" با معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان؛

قائل به میراث هستیم
سید احمدحسینی نیا تاکید دارد که باب چهارباغ باز و آماده پذیرش نظر دغدغه مندان است

تاکید دارد که چهارباغ یک پروژه نیست! یک کار احیایی هم نیست! بلکه کار سامان دهی است. این تاکید از 
سوی معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان روی کاربرد الفاظ، نشان از حساسیت موضوعی دارد که حالا 
بیشترین دغدغه و نفس مدیران شهری اصفهان را گرفته است. طی چند هفته گذشته و پس از دعوت شهرداری اصفهان از خبرنگاران 
حوزه میراث فرهنگی کشور و بازدید از خیابان چهارباغ، اخبار گوناگونی از این خیابان و عملیات عمرانی آن در صدر رسانه های کشور 
قرار گرفت. اما جزئیات این طرح چیست؟ و از نگاه مدیریت امروز شهر اصفهان اجرای آن تا چه اندازه موفق بوده است؟. بخش نخست 

گفت وگوی مفصل ما با سید احمدحسینی نیا را می خوانید که به این موضوع ساماندهی خیابان چهارباغ اختصاص دارد؛

گفت و گو
 نوسان:شهردار اصفهان از مجموعه صنعتی پیشرو دیزل آسیا واقع در گروه شهری

نجف آباد و همچنین روند بازسازی های اتوبوس های شهری بازدید کرد، 
این بازدید با هدف بررسی میزان توانمندی این مجموعه و بررسی نحوه 

همکاری ها انجام شد.
به گزارش پایگاه خبری اقتصادبازار و به نقل از اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری 
اصفهان، قدرت افتخاری، مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهرداری اصفهان 
در حاشیه این بازدید با بیان اینکه تعداد قابل توجهی از محصولات شرکت 
پیشرو دیزل آسیا از سالیان قبل در ناوگان حمل و نقل شهرداری اصفهان 
استفاده می شود، اظهار کرد: بازسازی 50 دستگاه اتوبوس شهری که متوقف 
و از حوزه فعالیت خارج شده بود، طی قراردادی با شرکت پیشرو دیزل انجام می 
شود. این اتوبوس ها قابلیت بازسازی داشته و تعدادی نیز آماده تحویل است. وی 
ادامه داد: امیدواریم این 50 دستگاه اتوبوس تا پایان تابستان به چرخه حمل و 
نقل شهری اصفهان اضافه شود. در کنار این بازسازی ها، تعدادی اتوبوس نو هم 

خریداری و به ناوگان اضافه می شود.
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهرداری اصفهان با بیان اینکه اتوبوس های 
متوقف شهرداری که ویژگی و قابلیت بازسازی دارند، دوباره مورد استفاده قرار 
می گیرند، اضافه کرد: با توجه به شرایط موجود و وجود تعداد زیادی اتوبوس 
فرسوده در ناوگان و همچنین با توجه به هزینه یک میلیارد و نیمی خرید هر 
دستگاه اتوبوس جدید، موضوع بازسازی ناوگان در برنامه قرار دارد. در کنار آن 
ناوگان شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان وارد موضوع خرید مینی بوس های 

شهری با توجه به کارایی این وسیله در بسیاری از خطوط شده است.

تبدیل تهدیدها به فرصت
سیدمحمد مرتضوی، رییس هیئت مدیره شرکت خودروسازی پیشرو دیزل 
آسیا نیز در این بازدید اظهار کرد: شرکت پیشرو دیزل آسیا با نیم قرن تجربه 
از خودروسازان مطرح ایران است که در شرایط بحرانی اقتصادی کشور در پی 
تبدیل تهدیدها به فرصت است. وی با بیان اینکه یکی از روش هایی که امروزه می 
تواند به ویژه به شهرداری ها کمک کند موضوع نوسازی اتوبوس های فرسوده 
شهری است، تصریح کرد: این واحد صنعتی می تواند از صفر تا صد خودروهای 
جمعی شهری را نوسازی کرده و در اختیار ناوگان حمل و نقل شهری قرار دهد.  

رییس هیئت مدیره شرکت خودروسازی پیشرو دیزل آسیا ادامه داد: با توجه 
به افزایش تعداد خودروهای شخصی و افزایش آلودگی هوا این شرکت با هدف 
بهبود حمل و نقل شهری و افزایش رفاه مردم اقدام به برنامه ریزی برای تولید 
خودروهای جمعی کرده است. بر همین اساس خطوط تولید این شرکت با متد 
و تکنولوژی روز دنیا طراحی شده و با تولید محصولات استاندارد ظرفیت تولید 
سالانه 1500 دستگاه اتوبوس را داراست. وی گفت: کارگران و کارکنان این 
شرکت در تمام بخش ها تلاش می کنند با ابزار پیشرفته و دانش مربوطه بهترین 
محصولات را برای سیستم حمل و نقل کشور طراحی و تولید کنند. این موضوع 
باعث شده این شرکت به یکی از بزرگترین تولیدکنندگان خودروهای جمعی در 

ایران تبدیل شود.
مرتضوی با بیان اینکه در تلاش هستیم با دستیابی به فن آوری های روز دنیا 
بتوانیم با تولید محصولات گازسوز، برقی و هیبریدی محیط زیست را حفظ 
کنیم،  افزود: تاکنون در این زمینه به نتایج قابل توجهی نیز دست پیدا کرده ایم. 
در سال 94 اولین اتوبوس پایه گازسوز با استاندارد آلایندگی یورو 6 با همکاری 
شرکت مرسدس بنز آلمان اولین بار در کشور توسط شرکت پیشرو دیزل آسیا 

تولید و راه اندازی شد.  
وی گفت: شرکت پیشرو دیزل در راستای احترام به مشتریان و برطرف کردن 
نیازهای آنان پس از بازرسی کلیه فرآیندها در چارچوب استانداردهای لازم و 
مورد نیاز، بهترین محصولات را با تنوع زیاد در اختیار مشتریان قرار می دهد تا 

پاسخگوی نیاز آنان باشد.
رییس هیئت مدیره شرکت خودروسازی پیشرو دیزل آسیا عنوان کرد: در 
راستای پیشبرد اهداف سازمان و افزایش توان تولید و ارتقای سبد محصولات، 
این شرکت طرح توسعه خود را در غرب اصفهان در دست ساخت دارد که پس 
از بهره برداری از طرح توسعه، این شرکت می تواند به یکی از بزرگترین تولید 

کنندگان خودرو در کشور تبدیل شود.
وی با بیان اینکه خوشبختانه در این دوره مدیریت شهری توجه بسیار خوبی به 
مجموعه این شرکت صورت گرفته که این موضوع می تواند سبب اشتغالزایی هر 
چه بیشتر در استان شود، خاطرنشان کرد:  شرکت پیشرو دیزل طرحی را در 
قالب بازسازی اتوبوس های از رده خارج و فرسوده ارائه داده است. این شرکت 
توانایی دارد با هزینه خرید یک دستگاه اتوبوس 6 دستگاه را با بازسازی و به 
ناوگان حمل و نقل اضافه کند. همچنین از دیگر ویژگی های این شرکت این 
است که تمامی فرآیندهای بازسازی به روش تولید محور صورت می گیرد به این 
معنا که همانگونه که یک خودروی نو از صفر تا صد در خط تولید آماده سازی می 
شود به همین شکل نیز این شرکت خودوری مورد نیاز برای بازسازی را در خط 

تولید از صفر تا صد بازسازی می کند.
مرتضوی تصریح کرد: یکی از مواردی که شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان به 
شدت روی آن نظر داشت موضوع سوخت رسانی در راستای کاهش آلایندگی 
ها، کاهش هزینه های سرویس و نگهداری و تبدیل موتور از حالت CNG به 
دیزل بوده که این شرکت در این راستا اقدامات زیادی را انجام داده است. این 
شرکت تعداد 10 دستگاه اتوبوس پیشرو دیزل مدل 86 را در سال 95 برای شهر 
بهارستان بازسازی کرد و هم اکنون نیز این شرکت بازسازی 50 دستگاه اتوبوس 

را برای اتوبوسرانی اصفهان در دستور کار دارد. 
شایان ذکر است، این مجموعه با بیش از 50 سال سابقه ظرفیت تولید سالانه 
1500 دستگاه انواع خودروهای جمعی شامل اتوبوس های شهری، میدل باس، 

اتوبوس های فرودگاهی، ون و مینی بوس را دارد.  

بازسازی به جای نوسازی

citizen

 نوسان:  مدیر منطقه 15 شهرداری اصفهان 
گفت: همزمان با احداث پنج پل غیرهمسطح کنار 
کارخانه قند، یک المان بسیار زیبا در ورودی شرق 

اصفهان به طور همزمان اجرا می شود.
مسعود قاسمی اظهار کرد: اجرای پروژه احداث 
پنج پل غیرهمسطح جنب کارخانه قند، یکی از 
ضروریات این منطقه و یکی از تقاطع های مهم و 
بزرگ حلقه حفاظتی شهر است و به لحاظ اینکه 
در ورودی شرق اصفهان قرار دارد، تاثیر زیادی در 
افزایش ایمنی، رفع و کاهش تصادفات جاده ای و 

همچنین زیبایی چشم انداز و منظر ورودی شهر 
تاریخی اصفهان خواهد داشت. وی تاکید کرد: 
تقاطع غیرهمسطح کارخانه قند اصفهان در قالب 
پنج پل در چهار ســطح اجرا می شود که هزینه 
اجرایی آن طبق برآورد سال جاری حدود 800 
میلیارد ریال و هزینه آزادسازی آن نیز اعتباری 

بالغ بر 230 میلیارد ریال است.
مدیر منطقه 15 شــهرداری اصفهان با اشــاره 
به مشــخصات فنی پروژه تقاطع غیرهمسطح 
کارخانه قند اصفهان تصریح کرد: طول پل شماره 

یک 495 متر، طول پل های دو، سه و چهار 500 
متر و پل پنجم 130 متر اســت، ارتفاع آن نیز از 
14 متر تا منهای هفت متر پیش بینی شده که 
در چهار سطح اجرا می شــود. وی افزود: تلاش 
شهرداری بر این است تمامی نقاط شهر از پروژه ها 
و برنامه های توسعه ای برخوردار باشد چراکه در 
شریط فعلی اقتصادی، برداشتن گام های اساسی 
کار دشواری اســت و لذا برای دستیابی به این 
مهم مشارکت مردم و همدلی و همراهی تمامی 

دستگاه ها در راستای توسعه شهر مورد نیاز است.

 مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان:

المان ورودی شرق احداث می شود
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عضو هیات علمی پژوهشکده پولی و بانکی گفت: نرخ سود بانکی باید با برنامه ریزی درست 
و فقط برای بانکهای صاحبنام افزایش یابد. کامران ندری، اضافه کرد: من با کاهش نرخ سود 
بانکی موافق نیستم. نرخ سود بانکی باید با شرایط منطقی و برنامه ریزی درست افزایش یابد. 
در حال حاضر نرخ سود بانکی در کشور پایین است و این موضوع باعث شده پول ها نه  تنها به 
بانک ها نرود، بلکه حتی خارج هم شود و در نتیجه بازارهای موازی غیررسمی و سفته بازی 

در کشور فعال شود. 

یک پژوهشگر اقتصاد خانواده گفت: اکثر خانوارهای ایرانی در سال 98 مجبورند از مخارج 
خود بکاهند.مجید عینیان اضافه کرد: با شرایط رکود فعلی، که افق بهبود تولید نیز دیده 
نمی شود، درآمد حقیقی ایرانیان به شدت در حال کاهش است. وی افزود: کالاهای بادوام 
تا استهلاک کامل تعویض نخواهد شــد. خانوارها مجبور می شوند از مخارج فرهنگی و 
تفریحی بکاهند و آموزش را به تعویق بیندازند و کیفیت پایین تری دریافت کند. در این 

شرایط، برخی خانوارها غذاهای کم کیفیت تری مصرف خواهند کرد. 

کالاهای  تورم  مجلس  پژوهش های  مرکز 
اساسی را 53 درصد اعلام کرده است. کاهش 
اقتصادی  مشکلات  و  مردم  خرید  قدرت 
احیای  طرفداران  موضع  تقویت  به  فزاینده 
کالابرگ منجر شده است. با این همه طیفی 
از صاحب نظران این روش را قماری از پیش 
باخته می خوانند. محمدحسن دوگانی عضو 
کمیسیون برنامه، بودجه می گوید، سیستم 
کالابرگ در 30 سال پیش نیز اشتباه بود و 
اجرای دوباره آن عقبگرد به گذشته است. وی 
معتقد است: به طور قطع مجلس مخالف چنین 
طرحی است، زیرا عقبگرد به گذشته با توجه به 

شرایط امروز کشور اقدام درستی نیست.

علم اقتصاد 
دوراهی را نمی شناسد

دکتر کمیل طیبی
 استاد اقتصاد دانشگاه اصفهان

شاید بدیهی ترین مساله ای که در مورد دوراهی 
اقتصاد آزاد و کوپن می توان مطرح کرد این 
چنین  اقتصاد  علم  اصولاً  که  است  موضوع 
دوراهی ای را چندان به رسمیت نمی شناسد. 
مکانیسم های آزموده شده بازار که بر اساس 
عرضه و تقاضا عمل می کنند در صورت وجود 
بستری شفاف امکان عمل مستقل را دارند و 

نیازی به مداخلات محیر العقول نبوده و نیست .

کوپن 
باعث گستردش فساد 
دکتر لطفعلی بخشی 
 استاد دانشگاه علامه

نظام های کنترلی از این دست در هیچ جای دنیا 
پاسخ نداده است و در کشور ما نیز، غیر از دوران 
متفاوت جنگ، نتیجه ای بس نامطلوب داشته 

است. کوپن مصرف کننده را معتاد و چشم 
انتظار دست دولت و تولید کننده را مجبور به 
تولید کالاهای محدود می کند که هیچ یک از 

این ویژگی ها در دنیای امروز کارساز نیست.

مناسب 
در شرایط بسیار بحرانی 

پروفسور جواد صالحی اصفهانی 
 استاد اقتصاد دانشگاه ویرجینیاتک

مکانیسم کوپن، در شرایط بسیار بحرانی 
می تواند بهتر از سایر سیستم ها کار کند. در 
سیستم کوپنی درواقع دولت موظف است به 
فروشنده کالا تفاوت قیمت یارانه ای و هزینه 
فروشنده را بپردازد و واردکننده یا فروشنده 
ملزم می شود کالا را به دست کسانی برساند 
که دولت به آنها کوپن داده و از ریزش یارانه 
این سیستم علاوه بر  جلوگیری می شود. 
کشور خودمان در دهه 60، در کشورهای 
مختلف از جمله آمریکا در زمان جنگ اجرا 

شده است. 
در شرایط فعلی ایران، مهم ترین موضوعی 
که سیاستگذار باید به آن توجه کند افزایش 
انعطاف در اقتصاد و فضای کسب وکار است. 
اگر در دوران صلح ساخت جاده و فراهم کردن 
زیرساخت های ارتباطی وظیفه دولت است، 
در دوران تحریم این یکی از وظایف دولت 
است که انعطاف اقتصاد را بالا ببرد تا عوامل 
تولید بتوانند راحت تر از یک بخش به بخش 
دیگر بروند. به این ترتیب تولیدکننده ای که 
به خاطر تحریم ها بازار خود را از دست داده،  
می تواند به تولید کالای دیگری بپردازد. دولت 
باید با کم کردن هزینه های بوروکراتیک به 
تولیدکنندگان کمک کند. راحت تر سرمایه و 
فعالیت خود را از یک بخش به بخشی دیگر 

ببرند تا منابع تولید اشتغال از بین نروند.

صورت مساله اشتباه است
دکتر عباس آخوندی 
 استاد دانشگاه تهران

کاربست تدبیر توزیع کوپنی برخی ارزاق 
عمومی ضرورتاً ملازمت با اقتصاد متمرکز و 
مشروعیت دخالت بیشتر دولت در اقتصاد 
دارد؟ این ادعا مانند این است که گفته شود 
که در شرایط بحران، قانون جاذبه زمین کار 
نمی کند یا آب سربالا می رود. از این روست 
که من می گویم اساساً صورت مساله اشتباه 

طرح شده است.

کوپن 
مانند کورتن است

دکتر عبدالحسین ساسان
داستان امروز کشور همانند بیماری است که 
سبک زندگی اش، بیماری زاست و به جای 
پیشگیری برای درمان مجبور است مدام 
قرص و دارویی را که پزشک تجویز کرده را 
مصرف کند. سبک زندگی اقتصاد ایران نیز 
همین گونه بیماری آفرین است. ما نیز هیچ 
گاه به بهداشت اقتصاد کشور توجه نکردیم؛ 
بنابراین طی چند دهه اخیر وقتی اقتصاد بیمار 
شد تنها به دنبال درمان آن هم به شیوه های 
مختلف بودیم. بهداشت اقتصادی این است 
که در سطح همسایگان تاجایی که ممکن 
است وابستگی و دوستی متقابل را ایجاد 
کنیم، هم چنین در سطح بین المللی نیز 
منافع مشترک تعریف کنیم و با تضادهای 
خود با قدرت ها را به منفعت مشترک تبدیل 
کنیم. باید توجه داشت که درگیری و نزاع چه 
برحق و چه ناحق هزینه بر است؛ و بعدا نیازمند 

درمان خواهد بود. اگر تمام دعاوی کشورمان 
نیز برحق باشد باید هزینه هایی همچون 
سیاست  بازگشت  متوسط،  طبقه  حذف 
کوپنی و ... را که عواقب آن کوتاه مدت نیست 

را پذیرا باشد. 
کوپن، دارویی با عوارض وحشتناکی است 
که احتمال بازگشت این سیاست به دلیل 
شرایط اقتصادی موجود وجود دارد و به طور 
قطع یکی از مهمترین عوارض ناخواسته آن، 
اتلاف سرمایه های ملی است. وقتی سیستم 
کوپنی پیاده شود همانند یارانه نقدی، همه 
استفاده از آن را حق خود می دانند حتی اگر 
به آن نیاز نداشته باشند و و آن را در خانه خود 
می گندانند. به عنوان مثال در دوران جنگ 
که کشور با کمبود مواجه بود، خانواده ها از 
همان سنین کودکی و تولد برای دختران خود 
جهیزیه تهیه می کردند و به این ترتیب خانه ها 
به آشغال دانی تبدیل شد. اما باید توجه داشت 
که متاسفانه این کالاها سرمایه های ملی بودند 

که در گذر زمان بی ارزش و دِ مُده شدند.
در مجموع این سیاست خوب نیست، اما اگر 
پزشک تشخیص دهد همانند آنتی بیوتیکی 
است که به مرور زمان همه به آن مقاوم شده 
اند. با این وجود به ناچار برای بیمار تجویز می 
شود چون احتمال از دست رفتن وی وجود 
دارد. نگاهی که امروز به پیاده سازی سیاست 
کوپن در کشور می شود همانند بیمار در حال 
مرگ است. دولت ها و اقتصادهای بیمار کوپن 
را تجویز می کنند و کوپن همانند کورتن 
ناچار به  اما  است که عوارض زیادی دارد 

استفاده آن هستیم.

قوانین اقتصاد 
بی رحم هستند

دکتر طهماسب مظاهری
اصلاح سیاست های اقتصادی یک راه دارد 
و آن رعایت قوانین و اصول ذاتی اقتصاد 
است. قوانین اقتصاد بی رحم هستند. خود 
را به کسانی که آنها را نادیده بگیرند، تحمیل 
می کنند. هیچ جایگزینی برای تصمیمات 
اصولی اقتصادی وجود ندارد. در تصمیمات 
اقتصادی باید بدیهیات را ملاحظه و ملحوظ 
کرد. برای انتخاب راه، سه اقدام باید انجام 
شود: ابتدا باید مقصد را تعیین کرد، در قدم 
دوم مسیر مناسب و سرعت حرکت به سمت 
آن هدف را انتخاب کرد و اقدام سوم طراحی و 
انتخاب ابزار و موکب مناسب برای حرکت در 

آن مسیر است. 

به قوانین 
اقتصادی تکیه کنیم
دکتر موسی غنی نژاد

جنگ  و  بحران  شرایط  در  اینکه  تصور 
اقتصادی نباید به قوانین علم اقتصاد اعتنا 
کرد همانند این است که بگوییم وقتی سیل 
یا زلزله می آید باید قوانین علم فیزیک را 
نادیده گرفت! اتفاقا وقتی شرایط بحرانی و 
چالش برانگیز می شود باید بیش از همیشه به 

قوانین علمی تکیه کرد.

خانواده ها مجبورند از مخارج خود بکاهندنرخ سود بانکی پایین است
گفت و گو

اخیــرا اســحاق جهانگیــری معــاون اول رئیس جمهــور اظهــار کرد، بایــد میــان دو نظریــه افزایــش محدودیت ها 
گزارش

گروه  اقتصاد
و دولتــی کــردن اقتصــاد و ارائــه کوپــن و آزادســازی قیمت هــا یکــی را برگزیــد و در این بــاره از اقتصاددانــان 
مشــورت و یــاری خواســت. او در این بــاره گفــت کــه »مــا بایــد بــه زودی تصمیمــی بگیریــم کــه آینــده کشــور را تحــت تاثیــر 
قــرار می دهــد«. ایــن گــزارش بــه اعــلان مختصــر دیــدگاه برخــی اقتصاددانــان برجســته کشــور در ایــن مــورد پرداخته اســت. 
هرچنــد کــه فحــوای کلام آقــای معــاون اول نیــز حکایــت از فقــدان جســارت و اراده کافــی در دولت، یکدســت نبــودن کابینه و 
تمایــل عمیــق رئیــس دولــت بــرای راضــی نگــه داشــتن منتقــدان قدرتمنــد خــود دارد و  باعــث شــده کــه کیفیــت اقدامــات 

اقتصادی دستگاه مجریه در مقام اجرا تنزل یابد. 

اساتید اقتصاد به یک پرسش پاسخ دادند؛ آیا کالاهای اساسی را کوپنی کنیم؟؛

عقبگرد به گذشته
طیفی از اقتصاددانان اجرای سیستم کوپنی را قماری از پیش باخته می خوانند!

    ماجــرای بازگشــت ارز حاصل از 
صادرکننده های  توســط  صــادرات 
عمده بســیار مهم اســت؛ از ابتدای 
شروع بحران ارزی در بهار 97 تاکنون 
آمارهای متناقضی درباره بازگشــت 
ارز توســط صادرکننده هــا خصوصا 
پتروشــیمی ها اعلام شــده اســت. 
اخیرا رئیس کل بانــک مرکزی اعلام 
کرده حدود 60 درصــد از ارز حاصل 
از صادرات به چرخــه اقتصادی ایران 
برگشــته امــا همزمان مشــاور وزیر 
اقتصاد گفته 80 درصد ارز بازگردانده 
نشده است. برای راســتی آزمایی این 
آمارها باید به شــرایط بازار نگاه کنیم؛ 
مسلما چون اختلاف نرخ دلار رسمی 
و آزاد بالاســت، صادرکننده ها راغب 
نیستند ارز صادرات شان را برگردانند. 
همچنیــن وزارت اقتصاد بــه عنوان 
خزانه دار می داند چقدر ارز برگشــته 
است. بنابراین شخصا به آمارهای این 
نهاد اســتناد می کنم که می گویم 80 
درصد ارز برگردانده نشده است. وقتی 
بانک مرکزی می گوید ارز برگشته باید 
تاثیر آن در بازار دیده شود در حالیکه 
چنین آثاری وجود ندارد. بانک مرکزی 
در به وجود آمدن این شــرایط مقصر 
اســت. باید صادرکننده ها را با گرفتن 
تعهد یا وثیقه مناسب مجاب می کرد 
کــه ارز را برگرداننــد. آمارهایی که 
اعلام شــده تناقض دارد و این مسئله 
خطرناک اســت و بی اعتمادی نسبت 
به سیاست گذاران را بالا می برد. بانک 

مرکزی باید شرایط را کنترل کند. 
هر بار که نرخ دلار بــا افزایش روبه رو 
می شــود، لزوم تک نرخی شــدن آن 
به میان می آید؛ اما ســوال اصلی این 
اســت که چه نرخی باید برای دلار در 
نظر گرفته شــود؟ نرخ دولتی 4200 
تومانی که اختلاف زیــادی با قیمت 
واقعی دارد؟ یا نــرخ آزاد؟ به این معنا 
که بازار رها شود و دولت هم ارز خودش 
را با نرخ آزاد بفروشــد؛ البته این کار، 
اشتباه ترین سیاســتی است که بانک 
مرکزی می تواند در پیش بگیرد. هیچ 
جای دنیا اینگونه نیســت که اختیار 
نــرخ ارز به بازار آزاد داده شــود. حتی 
در ســوریه و یمن هم اینطور نیست. 
البته ونزوئلا ایــن کار را انجــام داد و 
اکنون شاهد تورم 1,6 میلیونی است. 
تک نرخی شدن دلار یعنی به هر فرد به 
اندازه کافی دلار فروخته شود اما وقتی 
این اتفاق نمی افتد و محدودیت هایی 
برای تخصیص ارز به وجــود می آید، 
بازار غیررسمی هم شــکل می گیرد. 
تک نرخــی شــدن شــرایط خاصی 
می خواهد که اکنــون در اقتصاد ایران 

فراهم نیست. 
ضمن اینکه فاصله زیاد دو نرخ موجود 
نشــان می دهد عــده ای از این ماجرا 
اســتقبال می کنند تا از رانت بهره مند 

شوند.
آنچه در روزهای گذشته اتفاق افتاده، 
تزریق ارز توســط بانک مرکزی بوده 
اســت. اما فکــر می کنم بــا توجه به 
عدم بازگشــت مناســب ارز حاصل 
صــادرات و تخصیص نامناســب ارز 
4200 تومانی بــرای واردات کالاهای 
غیراساســی، قیمت دلار بعــد از دو 
هفته بار دیگــر افزایش پیدا کند. مگر 
اینکه بانک مرکزی تغییر رویه داده و 
مانند گذشته، فقط چند روز به تزریق 
ارز بســنده نکند و این اقدام را تدوام 

ببخشد.

 دیدگاه

کاهش قیمت دلار
ماندگار نیست

think

راهبردی برای گریز از انواع محدودیت ها؛

می گویند از نظر کمّی بیش از ۵۰ 
تشکیل  زنان  را  مهاجران  درصد 
نیز زنان  بعُد کیفی  می دهند. در 
دیگر فقط مهاجران تبعی نیستند 
خود  خانواده  رو  دنباله  تنها  که 
محمودیانی  سراج الدین  باشند. 
استادیار جمعیت شناسی دانشگاه 
معتقد  ارتباط  این  در  شیراز 
است: زنان به واسطه مهاجرت به 
دنبال افزایش توانمندی های خود 
در مقصد یا به تعبیری به دنبال در متن قرار گرفتن هستند. استادیار 
جمعیت شناسی دانشگاه شیراز تاکید دارد، زنان، مهاجرت را راهبردی 
جهت گریز از انواع محدودیت های اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی مبدأ 

به کار می گیرند. 
 اصطلاح »زنانه شدن مهاجرت« چیست؟

توجه به مهاجرت زنان تازه اتفاق افتاده است و بطور روزافزونی اصطلاح »زنانه شدن 
مهاجرت« برای توصیف این پدیده جدید استفاده می شود. زنانه شدن مهاجرت 
از ابعاد جدید مهاجرت است که به طور گسترده ای و به ویژه در میان کشورهای 
آسیایی فراگیر شده است. زنانه شدن مهاجرت را می توان از نظر کمّی به عنوان 
پدیده ای تعریف کرد که بیش از 50 درصد مهاجران را زنان تشکیل می دهند و در 
بعُد کیفی، زنان دیگر فقط مهاجران تبعی نیستند که فقط دنباله رو خانواده باشند.

 مهاجرت میان شهری زنان در ایران در چه وضعیتی به سر می برد؟
ادبیات مهاجرت در ایران در حوزه زنان و مسائل اقتصادی و اجتماعی زنانِ مهاجر 
رشد نداشته است. در ایران عوامل فرهنگی اغلب مانع مهاجرت مستقل زنان شده 
و به نظر می رسد شکل رایج مهاجرت زنان از نوع مهاجرت های خانوادگی باشد. 
داده های سرشماری ها نشان می دهد که زنان ایرانی در جریان مهاجرت داخلی 
همواره حضور گسترده ای داشته اند بطوری که در دوره 1385تا1390خورشیدی 
از یک میلیون و 965 هزار و 491 تن مهاجر جابه جا شده در میان استان های 
کشور تعداد 874 هزارو 204 تن آنان )یعنی حدود 44 درصد از مهاجران( را 

زنان تشکیل داده اند.
در دوره پنج ساله 1390 تا 1395 خورشیدی نیز از 2 میلیون و 62 هزار و 954 
تن مهاجر میان استانی تعداد 981 هزار و 648 تن را مهاجر زن به خود اختصاص 
داده است؛ یعنی بیش از 47 درصد مهاجران میان استانی در کشور را زنان تشکیل 

می دهند که به نوعی بیانگر زنانه شدن مهاجرت های داخلی در ایران است.
 این افزایش مهاجرت داخلی زنان را باید ناشی از تغییر در وضعیت 
اجتماعی آنها دانست .وضعیت اجتماعی زنان چه تغییری پیداکرده 

است؟
وضعیت اجتماعی زنان ایرانی در سال های گذشته بهبود پیدا کرده و گسترش 
فرصت های آموزشی و تحصیلی برای زنان در مقایسه با مردان به شکلی قابل 
توجه ای صورت گرفته است. در سال های گذشته شکاف تحصیلی میان 2 جنس 
مرد و زن تا حد زیادی محو شده و این امر در تعریف دوباره جایگاه و نقش زنان در 

خانواده و حتی در جامعه عنصری مهم به حساب می آید.
امروزه تعداد زنان حاضر در سطوح تحصیلی دانشگاهی بر تعداد مردان افزایش 
یافته اگرچه این بهبودها برای مردان نیز اتفاق افتاده اما شدت و قدرت بیشتر آن 
برای زنان به کمتر شدن شکاف جنسیتی در وضعیت اقتصادی و اجتماعی مردان 
و زنان انجامیده است. موقعیت زنان در زمینه های آموزش، بهداشت و تصمیم گیری 

در خانواده در قیاس با مردان روند بهتری طی می کند.
 توجه به مهاجرت زنان در ایران کمتر مورد توجه قرار گرفته است. چرا؟
برخلاف شواهد که می تواند از بهبود وضعیت زنان در خانواده و به دنبال آن افزایش 
قدرت زنان در تصمیم گیری های خانواده حکایت داشته باشد اما بیشتر مطالعات 
مهاجرت در بررسی های خود بر نقش مردان تأکید کرده و زنان را مهاجر تبعی به 
شمار آورده اند و در برخی موارد با این فرض که زنان به تبعیت از همسران خود 

مهاجرت می کنند از جامعه آماری تحقیق کنار گذاشته شده اند.
کم توجهی به موقعیت و نقش زنان در ادبیات مهاجرت در ایران تا حدی ریشه 
در نقشی دارد که زنان در فرهنگ سنتی ایرانیان بازی می کنند. در ایران مانند 
بسیاری از جوامع دیگر، تفکیک جنسیتی نقش های اجتماعی به منظور حفظ 

سازمان اجتماعی خانواده و جامعه دیده شده است.
 مهاجرت برای زنان چه کارکردی هایی دارد؟

بیشترین میزان مشارکت زنان در جریان مهاجرت های داخلی را می توان از نوع 
مهاجرت های زن محور دانست که در راستای تحقق اهداف خود زنان است. برای 
نمونه در راستای ادامه تحصیل، اشتغال و برخورد با محدودیت های مبدأ صورت 
می گیرند. بخش قابل توجهی از زنان، مهاجرت به ویژه به کلان شهرها را به مثابه 
راهی برای احقاق حقوق خود و راهبردی جهت برخورد با ایدئولوژی های سنتی و 

مردسالارانه مبدأ مهاجرت می نگرند.
زنان به واسطه مهاجرت به دنبال افزایش توانمندی های خود در مقصد یا به تعبیر 
نظریه فمینیستی به دنبال بیرون کشیدن خود از حاشیه و در متن قرار گرفتن 
هستند و به تعبیری مهاجرت را عامل رهایی و پروژه ای رهایی بخش به شمار 
می آورند؛ یعنی زنان مهاجرت را راهبردی جهت گریز از انواع محدودیت های 

اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی مبدأ به کار می گیرند.
 فارغ از این نوع نگاه چه عواملی در مبدا و مقصد باعث مهاجرت زنان 

می شود؟
رضایت پایین از فرصت های شغلی و میزان درآمد پایین در مبدأ مهاجرت، زنان را 
به مشارکت بالاتر در جریان مهاجرت داخلی ترغیب کرده است. بنابراین می توان 
نتیجه گرفت که زنان مهاجرت را همچنین به مثابه راهبردی برای بهبود وضعیت 
اقتصادی و معیشتی خود می نگرند. به عبارتی یکی از مهم ترین انگیزه های زنان 

برای مهاجرت وجود فرصت های اقتصادی بهتر در مقصد خواهد بود.
در پایان، می توان گفت که رفع محدویت های اجتماعی و فرهنگی به همراه بهبود 
معیشت و وضعیت اقتصادی مهم ترین عوامل ورود زنان به جریان های مهاجرت 

داخلی کشور محسوب می شوند.

زنانه شدن مهاجرت

 نوسان:  اخیراً مدیــر اداره نظارت ارز بانک 
مرکزی اعلام کرده است که برای هر فرد اعم 
از حقیقی و حقوقی یک پروفایل ارزی برای هر 
فعالیتی که به ارز ارتبــاط دارد در حال ایجاد 

است. 
بهاءالدین حسینی هاشمی، کارشناس مسائل 
بانکی در این ارتباط معتقد است: پیش ازاین 
نیز میزان ارز دریافتی هر فرد در بانک مرکزی 
ثبت می شد، اما اگر قرار باشــد این پروفایل 
ارزی به عنوان شناسنامه ارزی مورداستفاده 

قرار گیرد، ممکن است بر ساماندهی بازار ارز 
تا حدودی تأثیر داشته باشد.

این مقام مســئول بانکی در ســخنان خود 
همچنین اشاره کرده اســت که هر فعالیت 
مرتبط بــا ارز از جمله درمان و ســلامت در 
این پروفایل ثبت می شــود. وی تصریح کرد: 
نمی توانم اظهارنظــری در مورد میزان مفید 
بودن این طرح داشته باشم، اگر قرار است از این 
پروفایل به عنوان اطلاعات آماری استفاده شود 
و این اطلاعات در اختیــار بانک مرکزی قرار 

بگیرد، تصمیم خوبی است؛ مگر اینکه بخواهند 
کنترلی روی آن اعمال کننــد یا به اصطلاح 

سهمیه بندی صورت گیرد.
وی تاکید کرد: اگر قرار باشــد بــا ایجاد این 
پروفایل ارزی، نرخ بندی یــا تخفیف هایی را 
برای کسانی که مصارف ارزی در امور مختلف 
مثل درمان، مســافرت یا هر دلیلــی دارند، 
لحاظ کنند، من فکر نمی کنم بر بازار ارز تأثیر 
خاصی داشته باشد، مگر اینکه محدودیت ها 

یا ضوابطی در زمینه تخصیص ارز برقرار شود. 

کارشناس مسائل بانکی مطرح کرد:

پروفایل ارزی؛ کارساز یا بی تأثیر؟ رونوشت آگهی حصروراثت

سید ولی اله احمدی شیخ شبانی داراي شناسنامه شماره 6 به شرح دادخواست به 
کلاسه 672/98 ح 54  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شــادروان ام لیلا کیانی هرچگانی بشناســنامه 1144 درتاریخ 
94/2/7  اقامتگاه دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثــه حین الفوت آن مرحوم 

منحصراست به 2 پسربه اسامی: 
1-  سید ولی اله احمدی شیخ شبانی  به ش ش 6 نسبت با متوفی فرزند.

2-   سیدعزیز اله احمدی شیخ شبانی  به ش ش 1805 نسبت با متوفی فرزند.
ولاغیر.

اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواست مزبور را در یک مرتبه آگهي مي نماید 
تا هرکسي اعتراضي دارد و  یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشد از تاریخ نشرنخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد. 

رییس شعبه 54  شوراي حل اختلاف. م الف/477395
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مهرداد ایزدی، مدیرکل دفتر مطالعات و برنامه ریزی سازمان حمایت گفت: این سازمان از  
سال 1397 از حدود 3.5 میلیون بازرسی انجام شده، بیش از 2 میلیون پرونده تشکیل داده 
است. ایزدی افزود: این سازمان از  سال 1397 سعی کرده بازرسی خود را هدفمند کند، 
به طوری که از حدود 3,5 میلیون بازرسی انجام شده، بیش از 2 میلیون پرونده تشکیل شده 
که این نشان از در صحنه بودن این سازمان دارد. همچنین ارزش تخلفات قاچاق کالا با 
هدف حمایت از تولید نسبت به  سال 1396، بالغ بر 1103درصد افزایش داشته است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به پتانسیل بالای زنبورداری در کارآفرینی 
اعلام کرد: علاوه بر عسل، ما باید در زمینه هایی مانند زهر زنبور عسل و تولید 
ژل رویال نیز کار کنیم چرا که در حال حاضر هر گرم زهر زنبور عسل 80 دلار 
در بازار جهانی عرضه می شود. همچنین قیمت خام ژل رویال 355 دلار است.

 مرتضی رضایی، گفت: ایران در زمینه تولید عسل، رتبه سوم و در زمینه تولید کلونی، 
رتبه چهارم را دارد.

   نوســان: دبیر انجمن انبوه سازان 
مسکن استان اصفهان با اشاره به افزایش 
4 تا 30 درصدی قیمت فروش مسکن، 
گفت: سال گذشته هزینه ساخت یک 
مترمربع ساختمان در اصفهان بین 800 
هزار تا یک میلیون تومان بود که اکنون 
بین یک میلیون و 800 تــا 2 میلیون 

تومان افزایش یافته است.
احمد تولا، در خصوص آخرین وضعیت 
بازار مسکن و ساخت و ســاز آن، اظهار 
کرد: در حال حاضر بازار مســکن دچار 
رکود تورمی اســت و رونــق چندانی 
ندارد، البته نســبت به بهار و تابستان 
سال گذشته شرایط رونق اندکی بهتر 
شده است. وی با اشاره به افزایش قیمت 
مسکن، گفت: متاسفانه اکنون قیمت ها 
به نحوی شــده که مردم تــوان خرید 
مسکن در بازار را با شرایط موجود ندارند.

دبیر انجمن انبوه سازان مسکن استان 
اصفهان،  تاکید کرد: بخشی از افزایش 
نرخ مســکن به دلیل گرانی شدید نرخ 
زمین، مصالــح ســاختمانی، افزایش 
دســتمزدها، هزینه های خدماتی آب 
و برق و ...  اســت که به طور طبیعی بر 
قیمت تمام شــده مســکن تاثیرگذار 
است، اما برخی مناطق قیمت ها به طور 
کاذب افزایش بی رویه داشته است. وی 
همچنین با اشــاره به آخرین وضعیت 
ساخت و ســاز در اصفهان، اظهار کرد: 
اصفهان نیز همانند کشور اکنون با آمار 
نسبتا بالای پروانه ساخت مواجه است، 
اما بسیاری از ســازندگان در نهایت با 
تصور غلط از بازار به نتیجه نمی رسند 
و بســیاری از پروژه های ساخت و ساز 
همانند ســال های گذشــته متوقف 

خواهند شد. 
دبیر انجمن انبوه سازان مسکن استان 
اصفهان با بیان اینکه هزینه های ساخت 
و ساز مسکن و مصالح ساختمانی حتی 
بیشتر از 200 درصد افزایش یافته است، 
تصریح کرد: سال گذشته هزینه ساخت 
یک مترمربع ساختمان در اصفهان بین 
800 هــزار تا یک میلیــون تومان بود 
که اکنون بین یک میلیــون و 800 تا 2 
میلیون تومان افزایش یافته است. وی 
در خصوص وضعیت فروش مســکن، 
گفت: میزان فروش مسکن در اصفهان 
متفاوت است و برخی نواحی نرخ مسکن 
تا 4 برابر و در تعدادی نواحی مسکن بین 

20 تا 30 درصد گران شده است.
تولا با پیش بینی بازار مســکن تا پایان 
شهریور ماه، تصریح کرد: طی چند ماه 
گذشــته رونقی در بازار مسکن ایجاد 
شده است، اما پیش بینی می شود بعد 
از مدتی بازار مسکن دچار رکود تورمی 

بیشتری نسبت به اکنون شود.

هنر و ویژگی های آموزشی و اقتصادی آن 
می تواند در توسعه پایدار شهرها اثرگذار 
باشد، هرچند که منظور از موضوع اقتصاد 
هنر تنها مفهوم مالی هنر و تجارت نیست 
بلکه اقتصاد هنر به عنوان یک کُل می تواند 
بازار و تجارت هنر را نیز دربرگیرد؛ اما اقتصاد 
هنر با اندیشه و ویژگی ها و ارزش های 
آموزشی همراه است. در این میان باتوجه به 
پایان پذیری نفت در ایران، موضوع صنایع 
گردشگری  و  هنری  محصولات  دستی، 
مناسبی  جایگزین  آینده  در  توانند  می 
برای اقتصاد وابسته به نفت باشند که البته 
لزوم سرمایه گذاری در این زمینه ضروری 
است؛ در این راستا اصفهان شهری است 
که به عنوان شهر جهانی صنایع دستی 
و هم چنین شهر خلاق در حوزۀ صنایع 

دستی شهرت جهانی دارد بنابراین می تواند 
با بهره گیری از جایگاه انواع صنایع دستی 
موجود در این شهر جهانی راهکارهای موثر 
به منظور برقراری پیوندی مستحکم میان 
این هنرصنعت و نیز اقتصاد را بررسی کرده 
و به صورت اقتصاد بر پایه هنر را برای توسعه 
بکار گیرد؛ هرچند که هنر اصفهان تنها به 
صنایع دستی خلاصه نمی شود و این شهر 

تاریخی از جایگاهی بس شگرف در زمینه 
انواع هنرها برخوردار است.

مشکل اقتصادی ایران
 کاهش سرمایه گذاری است

اینکه سرمایه  بر  تاکید  با  بیدرام  رسول 
گذاری تنها راه پیوند اقتصاد و هنر، است، 
می گوید: »برای پیوند دادن اقتصاد و هنر 
هیچ کاری نمی توان انجام داد جز آنکه 
سرمایه گذاری کنیم. ما در ایران نه مشکل 
پول داریم و نه مشکل نیروی انسانی، بلکه 
فقط و فقط باید سرمایه گذاری افزایش پیدا 
کند تا همۀ کسب و کارها ازجمله کسب و 

کارهای هنری رونق پیدا کند«.
این عضو هیئت علمی دانشگاه هنر اصفهان 
تاکید می کند: »درحال حاضر هزینه های 
مبادله برای تولیدات ما بسیار بالا است و این 
موضوع به دلیل کاهش سرمایه ها اتفاق 

افتاده است«.

فضای اقتصادی کشور فضای عدم 
اطمینان است

علوم  تخصصی  دکترای  دارای  که  وی 
اقتصاد از دانشگاه هنر اصفهان است، در 
گوید:  می  مبادله  های  هزینه  توصیف 
»هزینه های مبادله هزینه هایی است که 
نباید باشد؛ اما وجود دارد، یعنی هزینه هایی 
که به دلیل قراردادهای نوشته و نانوشته 
بر تولیدکننده تحمیل می شود مثلا ما 
کالایی را تولید می کنیم و آن را به کسی 
می فروشیم و آن فرد در مقابل دریافت کالا 

به ما چک می دهد اما وقتی آن چک پاس 
نشود ما مجبور می شویم که مثلا 20 درصد 
مقدار آن چک را به وکیل بدهیم تا بتواند 
چک را پاس کند، اما آیا لازم است که برای 
تولید این کالا مثلا کالای صنایع دستی 20 
درصد را به وکیل بدهیم؟ مسلما پاسخ منفی 
است! اما متاسفانه وجود دارد. این مسائل 
به دلیل عدول از آن قراردادهای نوشته و 
نانوشته تحمیل شده و ناشی از همان هزینه 

های مبادله و عدم اطمینان است.«
بیدرام با اشاره به فضای اقتصادی نا امن 
در کشور می افزاید: »تا وقتی که فضای 
اطمینان  عدم  فضای  کشور  اقتصادی 
باشد هیچ کاری نمی توان انجام داد و به 
دلیل اینکه هزینه بالا است هیچ کسب و 
کاری ازجمله کسب و کارهای هنری و 
ازجمله صنایع دستی رونق پیدا نمی کند 
و درنتیجه کارآفرینی هم ایجاد نمی شود«.

ضرورت رواج بازار تقاضا برای هنر 
عبدالحسین ساسان با بیان اینکه بشر از 
زمانی که پا به زمین گذاشت همواره از 
تحول و پیشرفت و چالش های نو فارغ 
به همین دلیل کشورهایی که  و  نشده 
ضرورت تحول را ندانند از مسیر توسعه 
عقب می مانند، می گوید: »وقوع بیکاری 
عظیم بعد از جنگ جهانی اول و راه مقابله با 
آن یکی از مسائل مهمی بود که دانشمندان 
بسیاری را برای مواجهه با آن به چالش و 
ارائۀ راهکار واداشت و درنهایت نیز به مسئلۀ 
صنعت غنی سازیِ اوقات فراغت تاکید شد 

که یکی از راه های این غنی سازی بهره 
گیری از هنر است. توجه به این موضوع 
موجب حفظ هنرها و ارزش های ملی 
کشورمان می شود و در غیر این صورت 
اوقات بیکاری با هنری غیر ایرانی که مورد 

توجه ما نیست پرُخواهد شد«.
اقتصاد  گروه  علمی  هیئت  سابق  عضو 
دانشگاه اصفهان با اشاره به پیوند اقتصاد و 
هنر ادامه می دهد: »در این خصوص ابتدا 
باید بازار تقاضا برای هنر را رواج داد؛ ضمن 
اینکه هنرِ موردنظر باید سودمند باشد تا 
بتوان آن را با اقتصاد پیوند دهیم، البته این 
پیوند نباید به گونه ای باشد که آن موضوع 
یا آن شاخۀ هنری به هنر گیشه ای تبدیل 

شده و از اصالت و محتوای غنی دور شود«.

ضرورت توجه به
 صنایع نرم و دانش بنیان 

ساسان با بیان اینکه هنر، توجیه اقتصادی 
»هرچقدر  کند:  می  تصریح  خواهد،  می 
رفاه مردم عادی بالا رود، هرچقدر دولت 
و هرچقدر  بدهد  آزادی  هنرمندان  به  ها 
میزان  شود  رعایت  ارزشی  مسائل 
گرفت«. خواهد  اوج  نیز  هنر  ارجمندی 

این اقتصاددان با تاکید بر اینکه صنایع دانش 
بنیان، صنایع هنری و فعالیت های علمی 
برای اصفهان که دومین جمعیت دانشجویی 
را دارد و متعاقبا دومین جمعیت استاد و 
فرهنگی را دارد یک امتیاز است، می افزاید: 
» باید از صنایع سنگین در اصفهان پرهیز کرد 

و به صنایع نرم و دانش بنیان و صنایع هنری 
توجه بیشتری داشت، چرا که این صنایع می 
توانند پشتوانۀ اقتصادی این شهر باشند«.

هنر مانند یک عنصر سیال است که مدت ها 
است راه پیشرفت خود را در بستری به نام 
اقتصاد یافته و در مقابل نیز اقتصاد میتواند 
با بهره گیری از بازوی توانمندی به نام 
هنر با عموم مردم ارتباط بهتر و موثرتری 
را برقرار کند؛ براین اساس لازم است تا 
در  هنری  و  فرهنگی  نهادهای  ازیک سو 
تربیت و آموزش نیروی جوان هنرمند و 
ایجاد انگیزه برای ترغیب آنها به هنر کوشا 
باشند و از سوی دیگر لازم است که مدیریت 
فرهنگی و اقتصادی در سیاستگزاری خود 
نسبت به وجوه اقتصادی هنر و لزوم آگاهی 
بخشی در این زمینه توجه جدی داشته 
باشند. اصفهان نیز با توجه به جایگاه ویژۀ 
خود در زمینه هنر و به ویژه شهرت جهانی 
آن در انواع صنایع دستی می تواند پیوند 
ناگسستنی با اقتصاد بداشته باشد و این 
مهم تنها با برنامه ریزی و سرمایه گذاری 

حاصل خواهد شد.

رمزگشایی از اقتصادهنر

٨0 دلار قیمت هر گرم زهر زنبور عسلشناسایی ٢ میلیون پرونده تخلف در سال 97 
 گزارش

چرا کسب و کارهای هنری در کشور ما رونق نیافته اند؛ گزارش
دو میلیون تومان هزینه 
ساخت یک مترمسکن

   نوســان:  پایگاه خبری المانیتور در گزارشــی ویژه به بررسی 
ابعاد اجرای عملیات بازار باز توسط بانک مرکزی ایران پرداخت 
و نوشــت: باید از آغاز عصری جدید در رهبری بازار مالی توسط 

بانک مرکزی صحبت کرد. 
المانیتور در این گزارش نوشت: بانک مرکزی ایران تحت مدیریت عبدالناصر همتی 
اخیرا یک ابزار جدید مالی را در دستور کار قرار داده تا بتواند وضعیت اقتصادی فعلی 
را بهتر مدیریت کند، اما بانک مرکزی در این راه چقدر موفق خواهد بود و تاثیر این 

اقدام جدید تا چه اندازه خواهد بود؟
شورای پول و اعتبار به عنوان بالاترین نهاد تصمیم گیری مالی روز 16 آوریل )26 
اردیبهشت( به بانک مرکزی اجازه داد تا برای نخستین بار در تاریخ مبادلات مالی 
ایران وارد عملیات بازار باز )OMO( شود. بانک های مرکزی دنیا نزدیک به یک 
قرن است که از عملیات بازار باز استفاده می کنند تا به طور مستقیم بر جریان تامین 
مالی اثر بگذارند و در نتیجه بر نرخ بهره و تورم اثر بگذارند. این عملیات بر خرید یا 
فروش اوراق بهادار به خصوص اوراق قرضه دولتی در بازار باز اثرگذار است. از لحاظ 
نظری، عملیات بازار باز می تواند از طریق سیاست های پولی انقباضی یا انبساطی 
در کنترل جریان تامین مالی تاثیرگذار باشد که به تناسب با خرید و فروش اوراق 
بهادار بر کاهش یا افزایش مجموع سرمایه در گردش اثرگذار خواهد بود. تغییرات 
در برنامه های تامین مالی به طور غیرمستقیم بر بهره بانکی کوتاه مدت و نرخ تورم 

تاثیرگذار خواهد بود و در مجموع بر نرخ بهره در کشور تاثیر می گذارد.
این گزارش در ادامه می نویسد: به نظر می رســد که این اقدام برای وضعیت فعلی 
اقتصاد ایران که با خیلی از مسائل درگیر است راه حل خوبی باشد و راهکاری برای 
حل چالش نرخ بهره بانکی و نرخ تورم محسوب شود. به همین دلیل است که مقامات 
و کارشناسان از تصمیم بانک مرکزی برای ورود به عملیات بازار باز تمجید کرده اند. 
رییس بانک مرکزی ایران همچنین ابراز اطمینان کرده است که عملیات بازار باز در 
دسترسی به اهداف خود موفق خواهد بود و تاثیر ویژه آن در کنترل نرخ بهره و نرخ 

تورم را در چارچوب های مدنظر سیاست گذاران مورد تاکید قرارداده است. 
المانیتور در ادامه نوشته است: اجرای موفق عملیات بازار باز شاید تنها راهی باشد که 
بانک مرکزی بتواند از طریق آن نرخ بهره را مدیریت کند. در طول چند سال گذشته 
نهادهای ناظر در کنترل وضعیت متلاطم نرخ بهره چندان موفق نبوده اند. مشکلات 
تامین اعتبار و سایر مشکلات سیستم بانکی، بانک های کشور را به این سمت سوق 
داده تا در غیاب سیستم های مدرن درآمدزایی، با ارائه نرخ بهره بالاتر نسبت به جذب 
سپرده های بیشتر اقدام کنند. کمی پیش از دریافت چراغ سبز برای اجرای عملیات 
بازار باز، همتی در گردهمایی بزرگ مقام های ارشد دولتی و بخش خصوصی اعلام 

کرده بود که بانک مرکزی برنامه ای برای تغییر رسمی نرخ بهره ندارد.
المانیتور با این حال نوشته است: با این وجود، مشکلات ساختاری که اقتصاد بانک 
محور ایران را به چالش می کشد، اثربخش بودن عملیات بازار باز را هم به چالش می 
کشد. محمد ماهیدشتی، تحلیل گر اقتصاد کلان می گوید: تا زمانی که این مسایل 
ساختاری باقی بمانند، اثربخشی عملیات بازار باز را بی تاثیر می کنند. در نتیجه سطح 
بالای تورم که از عوامل مالی مهم محسوب می شود نیز ادامه خواهد داشت. به گفته 
این کارشناس، عملیات بازار باز عمدتا با هدف بهبود تدریجی وضعیت نرخ بهره و 
مسایل بین بانکی اثرگذار خواهد بود و عملا این عملیات قادر نخواهد بود مسایل 

ساختاری بزرگ مانند کسری بودجه را برطرف کند.
برخی دیگر کارشناســان نیز معتقدند در صورتی که بانک مرکزی می خواهد بر 
وضعیت بازار اثرگذار باشــد، باید برای تصمیم گیری درباره قیمت ها و نرخ اوراق 
بهاداری که قرار است در عملیات بازار باز مورد معامله قرار می گیرد مستقل از دولت 
تصمیم بگیرد تا بتواند به هدف نهایی خود در کنترل نرخ تورم و وضعیت بازار موفق 
عمل کند. در حالی که دولت نرخ پایین بهره و قیمت بالای اوراق بهادار را ترجیح 
می دهد، اما بانک مرکزی باید تصمیمات خود را مبتنی بر شرایط اقتصادی و خارج 
از مسایل سیاسی و احساسی بگیرد تا با کنترل تورم بتواند مسایل اقتصادی اساسی 

را برطرف کند.
المانیتور در ادامه نوشت: بانک مرکزی تحت هدایت همتی، با وجودی که به طور 
جدی همراستا با اهداف دولت تلاش می کند، بســیار قابل اتکا تر و مستقل تر از 
مدیریت پیشین این بانک عمل کرده است. در یکی از تازه ترین اقدامات همتی از 
احتمال بازنگری در سیاســت های ارزی دولت خبر داده بود. این گزارش در پایان 
نوشته است: اگر همتی بتواند برخی فشارهای وارده به بانک مرکزی را مدیریت کند 
و عملیات بازار باز را به اجرا برساند، می تواند نویدبخش یک عصر جدید در رهبری 

بانک مرکزی در بازار مالی ایران باشد.
شایان ذکر است، آلمانیتورT تارنمایی رسانه ای است که از فوریه 2012 توسط یکی 
از عرب های آمریکا در واشینگتن، دی.سی. آغاز به کار کرد. آلمانیتور به جمع آوری 
گزارش و تجزیه و تحلیل در مورد خاورمیانه از جمله خلیــج فارس، مصر، ایران، 
اسرائیل، دولت فلسطین و دیگر کشورها می پردازد. این تارنما با رسانه های بزرگ 
خبری در خاورمیانه همکاری می کند. از این میان می توان به یدیعوت اخرونوت، 

النهار، روزنامه الحیات، روزنامه ملیت و  روزنامه صباح اشاره کرد.

آغاز عصر جدید رهبری
بازار مالی ایران

اقتصـاد هنـر در ایـران موضوعی اسـت که هنـوز به جایـگاه واقعی خود نرسـیده و هنوز بـه عنوان 
یـک موضـوع اثرگذار در تحـول مباحث اقتصادی و اجتماعی و فرهنگی به آن توجهی نشـده اسـت. 
اقتصـاد هنـر به مجموعه روابطـی می پردازد کـه تولید و مصـرف کالای هنری را در سـطح اجتماعی 
بررسـی می کنـد؛ هنر همچون سـیالی اسـت کـه در بسـتری به نـام اقتصاد، راه پیشـرفت خـود را 
می یابـد و اقتصـاد نیـز می توانـد از طریـق بازویـی به عنـوان هنر بـا عامه مـردم ارتباط بیشـتری 
برقـرار کنـد.  در این گزارش با بهره گیری از دیدگاه عبدالحسـین ساسـان عضو سـابق هیئت علمی 
گـروه اقتصاد دانشـگاه اصفهان و رسـول بیـدرام عضو هیئت علمی دانشـگاه هنر اصفهـان، موضوع 

پیوند اقتصاد و هنر بررسـی شـده اسـت.

گزارش

گروه  اقتصاد

پایگاه خبری المانیتور نوشت:

 نوســان: علیرضا رفیعی پور، رئیس ســازمان 
دامپزشکی کشور گفت: برنامه ریزی شده است که 
10 هزار نفر شــتر از قطر به ایران وارد شود که تا به 
امروز 500 نفر آن به ایران آمده اســت. رفیعی پور 
اظهار کرد: وضع فعلی ما در کشــور شرایط جنگی 
اســت و دشــمن تولید و اقتصاد ما را هدف گرفته 
است و هر روز با یک ترفند وارد می شــود. در این شرایط خاص باید همه 
به کمک تولیدکنندگان بیاییم. رئیس ســازمان دامپزشکی کشور گفت: 
برای اولین بار 500 نفر شتر از قطر به کشور وارد کردیم و برنامه ریزی شده 
است که 10 هزار نفر از این کشور وارد کنیم. او ادامه داد: امیدواریم در  سال 
جاری با واردات دام زنده مولد به جای دام  زنده و گوشــت قرمز، خودمان 
بتوانیم کســری مورد نیاز گوشــت قرمز را تأمین کنیم و حتی صادرات 

داشته باشیم.

 نوسان: براســاس گفت وگوی تلفنی وزرای نیرو و  
انرژی ایران و روســیه مقرر شــد پانزدهمین اجلاس 
مشــترک همکاری های اقتصادی و تجاری دو کشور 
26 خردادماه سال آینده به مدت سه روز در شهرهای 
تهران و اصفهان برگزار شود. رضا اردکانیان و الکساندر 
نوواک - وزیر انرژی روسیه، شامگاه گذشته طی تماس 
تلفنی درباره نشست آتی کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی و تجاری 
و پروژه های مشترک دو کشــور گفت وگو کردند. بر اســاس اعلام وزارت نیرو، 
گفت وگوی تلفنی وزرای دو کشــور مقرر شــد تا پانزدهمین اجلاس مشترک 
همکاری های اقتصادی و تجاری ایران و روسیه 26 خردادماه سال آینده به مدت 
سه روز در شهرهای تهران و اصفهان برگزار شود. هم چنین براساس توافق صورت 
گرفته میان دو طرف اولین همایش بررسی فرصت های تجاری و اقتصادی قفقاز 

شمالی و ایران نیز 25 خردادماه در تهران برگزار خواهد شد.

 نوســان: در حالی که براســاس طرح کارورزی 
ویژه اشتغال فارغ التحصیلان دانشــگاهی قرار بود 
طی ســال های 96 و 97 تعداد 235 هزار نفر تحت 
عنوان کارورز جذب بنگاه های اقتصادی شــوند، اما 
فقط 24 هزار نفر جذب شــدند. به گــزارش فارس، 
طرحی که طی آن قرار بود طی ســال های 96 و 97 
تعداد 235 هزار دانش آموخته جویای کار جذب بازار کار شــوند. اما براساس 
آخرین گزارش ها تا فروردین امسال بیش از 391 هزار نفر از دانش آموختگان 
دانشــگاهی جویای کار در ســامانه کارورزی ثبت نام کردند و 106 هزار نفر 
واجد شــرایط شــدند. اما با بررســی صلاحیت بنگاه های متقاضی جذب 
کارورزان، از بین 29 هزار کارگاه متقاضی درنهایت برای 13 هزار و 160 بنگاه 
مجوز جذب کارورز صادر شد و 24 هزار نفر برای طی کارورزی در دوره های 4 
تا 6 ماهه متناسب با نوع فعالیت، در 13 هزار بنگاه واجد شرایط جذب شدند.

 نوســان: مرکز آمار از افزایش 3,6 درصدی نرخ 
تورم در اردیبهشــت ماه و ثبت آن در 34,2 درصد 
خبر داد. به گــزارش اقتصادبــازار، روند تغییرات 
شاخص قیمت کالا و خدمات در اردیبهشت ماه 98 
نشان می دهد عدد شاخص کل به 173,5 رسید که 
نسبت به ماه قبل 1,5 درصد افزایش دارد. در این ماه 
درصد تغییر شاخص کل نسبت به ماه مشابه سال قبل 52,1 درصد است؛ 
یعنی خانوارهای کشــور به طور میانگین 52,1 درصد بیشتر از اردیبهشت 
97 برای خرید یک »مجموعه کالا و خدمات یکســان« هزینه کرده اند که 
نسبت به این اطلاع در ماه قبل )51,1 درصد( 0,7 واحد درصد افزایش یافته 
است. نرخ تورم 12ماهه منتهی به اردیبهشت ماه 98 به 34,2 درصد رسید 
که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل )30,6درصد( 3,6 واحد درصد افزایش 

نشان می دهد. 

500 نفر از قطر وارد کشور شدتورم اردیبهشت به 3۴.۲ درصد رسید۲۴ هزار کارورز سرکار رفتنداصفهان میزبان اجلاس اقتصادی با روسیه
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برای پیوند دادن اقتصاد و هنر هیچ کاری چاره ای به غیر از سرمایه گذاری نداریم

رفاه  عبدالحسین ساسان: هرچقدر 
مردم عادی بالا رود، هرچقدر دولت ها 
به هنرمندان آزادی بدهند و هرچقدر 
مسائل ارزشــی رعایت شود، میزان 

ارجمندی هنر نیز اوج خواهد گرفت

رســول بیدرام: تا وقتی که فضای 
عدم  فضــای  کشــور  اقتصادی 
اطمینان باشد؛ هیچ کسب و کاری 
ازجمله کســب و کارهــای هنری 

رونق پیدا نمی کند
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  گزارش

 نوسان: تولید آهــن اسفنجی در شرکت 
فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری با 
افزایش 1500 تنی همراه و رکورد جدیدی 

را به ثبت رساند.
به گــزارش پایــگاه خبــری اقتصادبازار، 
محمود ارباب زاده مدیرعامل شرکت فولاد 
سفیددشت چهارمحال و بختیاری ضمن 

اعلام این خبر اضافه کرد: با حمایت های 
شرکت فولاد مبارکه و تلاش پیمانکاران، 
نصب تجهیــزات پروژۀ فولادســازی این 
کارخانه مطابــق برنامــۀ زمانبندی آغاز 

شده است.
وی تاکید کرد: شــرکت فولاد سفیددشت 
چهارمحال و بختیاری با ثبت افزایش 1500 

تنی تولید آهن اســفنجی، رکورد جدیدی 
را در تولید به ثبت رســاند.  با ثبت رکورد 
تولیــد 66 هزار و 652 تن آهن اســفنجی 
در شــرکت فولاد سفیددشت چهارمحال 
و بختیاری، در اردیبهشــت ماه سال جاری 
تولید ماهانه این شرکت نسبت به فروردین 
ماه به میــزان 1500 تــن افزایش یافت.

مدیرعامل شرکت فولاد سفیددشت چهارمحال و بختیاری  خبر داد:

ثبت رکورد جدید تولید آهن اسفنجی

 نوســان :  مهنــدس حمیدرضــا 
عظیمیان گفت: زاویۀ نگاه کارشناسان و 
متخصصان روابط عمومی باید به درستی 
ترسیم شود؛ در غیر این صورت، نه تنها 
تأثیر موردنظر را نخواهد داشــت، بلکه 
ممکن اســت نتایج معکوسی به همراه 
داشته باشد. به مناســبت روز جهانی 
روابط عــــــمومی و ارتـــــباطات، 
مهنــــــدس عظیمیــان مدیرعامل 
فولاد مبارکه با مدیریت و کارکنان روابط 
عمومی این شرکت دیدار و ضمن ابراز 
خرسندی از عملکرد این واحد از تلاش 

آنان قدردانی کرد.
 مدیرعامل فولاد مبارکه با تأکید بر اینکه 
پیامبــر مکرم اســلام، حضرت محمد 
)ص(، در اوج زمان جاهلیت، مردم را از 
راه کلام به یکتاپرستی دعوت کردند و بر 
قلوب مخاطبان خود اثر گذاشتند، اظهار 
داشت: اقناع ســازی مخاطبان و همراه 
کردن ذینفعان با ســازمان، مهمترین 
خروجــی کار روابط عمومی اســت؛ 
تاآنجاکه از کار روابط عمومی به عنوان 

یک هنر کارآمد یاد شده است.
وی با اشاره به اینکه در کنار قدرت سیاسی، 
اقتصادی و نظامی، قدرت  فرهنگی و رسانه 
ای با ضریب نفوذ بســیار زیادی از سایر 
قدرتها پشتیبانی می کند و زمینۀ به بار 
نشستن آن ها را فراهم می آورد، تصریح 
کرد: قدرتهای بزرگ با استفاده از همین 
قدرت نرم فرهنگــی و تبلیغات هدفمند 
تلاش می کننــد تا با دســتکاری افکار 
عمومی، ذهن مخاطبان را به تسخیر خود 
درآورند و به مطامع اقتصادی، سیاسی و 

نظامی خود دست یابند.
مهندس عظیمیان درخصوص اهمیت 
تخصص در کار روابــط عمومی گفت: 
زاویۀ نگاه کارشناســان و متخصصان 
روابط عمومی باید بهدرســتی ترسیم 
شــود؛ در غیر این صورت، نه تنها تأثیر 
موردنظر را نخواهد داشت، بلکه ممکن 
است نتایج معکوســی به همراه داشته 
باشد؛ ازاین رو باید با مخاطب شناسی و 
مطالعۀ دقیق شرایط و محیط پیرامون، 
به گونه ای برنامه ریزی و عمل کرد تا به 

تعالی روزافزون سازمان منجر شود.
او ایجاد انسجام ســازمانی را یکی دیگر 
از مهمترین خروجی هــای کار روابط 
عمومی دانست و با اشاره به اینکه قدرت 
فکری روابط عمومی باید بر قدرت مالی 
آن مقدم باشــد، تصریح کــرد: روابط 
عمومی ها باید بتوانند در سخت ترین 

شرایط سازمان را یاری کنند.
همچنین در این دیــدار، ایرج ترابی مدیر 
روابط عمومی فــولاد مبارکه نیز ضمن 
قدردانــی از توجه مدیرعامل بــه روابط 
عمومی خاطرنشــان کرد: روابط عمومی 
تلاش خواهد کرد رابــط قابل اطمینان 
مدیریت و بدنۀ ســازمان باشد. به همین 
منظور کارکنان این حوزه با تمامی وجود 
می کوشند تا با برقراری ارتباط مؤثر بین 
مدیریت و کارکنان، راهبردهای مدیریت 
ارشد سازمان را به کارکنان منتقل کنند. 
درعین حال صدای رسای کارکنان باشند 
و در نهایت با خلق ارزش مشترک با جامعه، 
راه دســتیابی بــه اهــداف درون و برون 

سازمانی ر ا  هموار سازند.
شایان ذکر اســت، در آیین نکوداشت روز 
ملی روابط عمومی که روز چهارشنبه 25 
اردیبهشت ماه جاری در مجموعۀ وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، نشان 
ستارۀ طلایی ششمین جشنوارۀ ستارگان 
روابط عمومــی ایران بــه روابط عمومی 

شرکت فولاد مبارکه اختصاص یافت.

توسعه فرهنگی 
مقدم بر توسعه اقتصادی 

industry

مدیرعامل فولاد مبارکه گفت: خداوند متعال 
احوال انسان ها را در این سوره متذکر شده 
و می گوید انسان ها در روز حساب افسوس 
آن را می خورند که کاش برای سرای جاوید 
و زندگی ابدی توشه های بیشتری برداشته 
بودند؛ و کمک به هم نوعانی که ناخواسته در 
زندان ها گرفتار شده اند همان توشه هایی 
است که خداوند به آن اشاره فرموده است. 
وی با بیان اینکه جشن های گلریزان فولاد 
مبارکه و شرکت های زیرمجموعۀ آن از 
سال 1391 آغاز شده است، گفت: بنابر آمار 
موجود، در طی این سال ها با جمع آوری 
حدود 13 میلیارد تومان نزدیک به 1500 
زندانی جرائم غیرعمد به آغوش گرم خانواده 
و جامعه بازگشته اند و دوباره از موهبت 

آزادی بهره مند شده اند.
و  ذینفعان  حضور  عظیمیان  مهندس 
شرکای تجاری کسب وکار فولاد مبارکه 
و به طور کلی مدیران و صاحبان صنایع 
در این جشن گلریزان را نشانۀ فرهیختگی 
جامعه و نه فقط برانگیخته شدن احساسات 
و عواطف انسانی دانست و گفت: به یقین 
بر  علاوه  فرهیخته  و  خلاق  های  انسان 
مشکلات  از  صنعتی،  گستردۀ  مطالعات 
و  باخبرند  نیز  خود  اجتماع  و  پیرامون 
چنین در  حضور  به  مواقعی  چنین  در 
 مجالسی برای ذخیرۀ آخرت خود پاسخ 

مثبت می دهند.
وی در بخش پایانی سخنان خود تصریح 
کرد: فولاد مبارکه در راستای مسئولیت های 
اجتماعی خود همواره در کنار مردم است. 
در جریان برگزاری این مراسم، خبرنگار 
خبرنامۀ فولاد با برخی از مسئولان و خیرین 
حاضر در مراسم گفتوگویی انجام داده است 

که در ادامه می خوانید:

اسدالله جولایی  
مدیرعامل ستاد دیۀ کشور

در آیۀ 112 سورۀ مبارکه بقره به خیرین و 
نیکوکاران و همۀ کسانی که وجود خود را 
تسلیم پروردگار کرده اند نوید جزای خیر 
داده شده است. بنابراین باید به مدیریت 
سایر و  مبارکه  فولاد  کارکنان شرکت  و 

 شرکت های زیرمجموعۀ این شرکت آفرین 
گفت که همه ساله با برپایی چنین مراسم 
باشکوهی، به مسئولیت خود در قبال جامعه 

متعهد  می مانند.
جولایی افزود: جشن های گلریزان فولاد 
مبارکه و زیر مجموعه های این شرکت 
یکی از موثر ترین جشن های گلریزان برای

 آزاد سازی زندانیان جرائم غیر عمد است.

زهرا سعیدی 
نمایندۀ مبارکه در مجلس شورای اسلامی

ضمن قدردانی از فولاد مبارکه و شرکت های 
زیرمجموعۀ آن، که در امر تعهد به مسئولیت 
های اجتماعی نقش فعال دارند، گلریزان و 
هر اقدامی که برای آزادسازی انسان هایی که 
ناخواسته در بند زندان گرفتار شده اند بسیار 

ارزشمند است.
برگزاری جشن های گلریزان سنتی حسنه نزد 
ایرانیان است. خانواده های زندانیان بیش از 
هرکس دیگر در معرض آسیب های اجتماعی 
قرار می گیرند. این کار ترویج هرچه بیشتر کار 
خیر و کمک به هم نوع بوده و در فرهنگ غنی 

ایرانی از جایگاه والایی برخوردار است.
نباید فراموش کرد پیشگیری بر درمان مقدم 
است و باید با آموزش و ارتقای سطح آگاهی 
عموم مردم جامعه شرایطی فراهم کنیم که 
مردم کمتر در معرض مشکلات ناخواسته و 

جرائم غیرعمد قرار گیرند.

 

علی اصفهانی 
دادستان عمومی و انقلاب اصفهان

همۀ  عبادات  و  طاعات  قبولی  آرزوی  ضمن 
حاضران، به همۀ کارکنان، مدیرعامل و تمامی 
که  مبارکه  فولاد  شرکت  اندرکاران  دست 
سالهاست با برپایی این مراسم ارزشمند به جامعه 

خدمت می کنند، خداقوت می گوییم.
ادارۀ  فعلی،  شرایط  در  که  کنیم  اذعان  باید 
امور زندگی برای بسیاری از خانواده ها بسیار 
سخت شده و این شرایط برای خانواده های بی 
سرپرست به مراتب سخت تر است. خانواده هایی 
که سرپرست آن ها ناخواسته گرفتار زندان است 
به شدت در معرض انواع آسیب های اجتماعی 
ازجمله اعتیاد، فساد و سرقت هستند؛ مسلما 
همت بلند خیرین در التیام زخم آنها و رهایی 
جامعه از آسیب های اجتماعی ناشی از وضعیت 
آنان مؤثر خواهد بود.همچنان که مدیرعامل فولاد 
مبارکه به درستی اشاره کردند، مشارکت در امر 
خیر و انفاق، نوعی توفیق الهی است. در قرآن 
کریم در موقعیتهای مختلف به انفاق تأکید شده 
است. به خاطر داشته باشیم هرجا که بخشی از 
مال خود را انفاق کنیم، خداوند ارحم الراحمین 
چند برابر آن را اعطا خواهد کرد و به آن مال برکت 
خواهد داد.بنابر آمار موجود، در حال حاضر بیش 
از 1300 نفر زندانی جرائم غیرعمد در زندانهای 
استان گرفتار شده اند و برای آزادی آنان به 250 
میلیارد تومان پول نیاز است.سال گذشته حدود 
935 نفر از زندانیان با کمک خیرین عزیز آزاد 
شدند. به طور کلی در طی پنج سال اخیر، با صرف 
مبلغی در حدود 120 میلیارد تومان 4500نفر 
از زندانیان جرائم غیرعمد آزاد شده اند که جای 
قدردانی دارد. در خاتمه تأکید می کنم،خیرین 
از سوی  آنکه  از  این گلریزان قبل  حاضر در 
مدیرعامل محترم فولاد مبارکه دعوت شوند، 
از سوی خداوند باری تعالی دعوت شده اند.

 حمید عصارزادگان 
فرماندار شهرستان مبارکه

جشن های گلریزان که همه ساله به میزبانی 
فولاد مبارکه  برگزار می شود، اسباب خیری 
و  فرزندان  چشم  سال  هر  که  است  شده 
همسران بسیاری از خانواده ها را روشن می 
معرض  در  روز  هر  که  هایی  خانواده  کند، 
گرفتاری و آسیب اجتماعی ناشی از نداشتن 
سرپرست به سر می برند.در شرایط فعلی، 
همۀ مردم، مسئولان و تمامی کسانی که می 
توانند قدم خیری در این راه بردارند باید به یاری 
نیازمندان جامعه بشتابند تا همه با هم و در کنار 

هم زندگی بهتری داشته باشیم.
  

محمود اکبری 
معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه

حضور در این مراسم پرفیض علاوه بر اینکه 
فرصتی برای کمک به همنوع فراهم می آورد، 
باعث میشود این سنت حسنه را در خود زنده 
نگه داریم و به جوانان و فرزندان خود نیز بیاموزیم 
که در کنار کار و فعالیت اقتصادی روزمره، باید 
به فکر عزیزانی باشیم که به دلایلی از حضور 
سرپرست خانواده در کنار خود محروم شده اند 
و ممکن است به ناهنجاریها و آسیبهای اجتماعی 
دچار شوند. اینجاست که کمک تک تک ما 
میتواند در نجات جامعه مؤثر واقع شود. طی 
سالهایی که این مراسم به میزبانی فولاد مبارکه 
برگزار شده است شاهد این بوده ایم که مشتریان 
فولاد مبارکه دوشادوش سایر تأمین کنندگان، 
سازندگان قطعات و پیمانکاران شرکت در این 
مراسم پرفیض حضور داشته اند و به خوبی نشان 
داده اند که با رویکردهای هلدینگ فولاد مبارکه 
در همۀ بخش ها، خاصه آنچه مربوط به سلامت 

جامعه است، هم سو هستند.
 

ایرج ترابی 
مدیر روابط عمومی فولاد مبارکه

ضمن قدردانی از پیمانکاران، شرکای تجاری 
کسب وکار و ذینفعان فولاد مبارکه که همه 
ساله این دعوت را با حضور پرشور خود لبیک 
می گویند، باید گفت امسال علیرغم شرایط 
اقتصادی حاکم بر فضای کسب وکار شرکت 
ها و واحدهای صنعتی که به نوعی با فولاد 
حضور  شاهد  کنند،  می  همکاری  مبارکه 
حماسی تر مدیران عامل و نمایندگان شرکتها 
و  بالا  درک  بودیم.  گلریزان  این جشن  در 
تشریک مساعی این عزیزان با خانواده هایی 
که سرپرستشان ناخواسته در زندان به سر می 
برد، مایۀ مباهات و نشاندهندۀ آن است که 
مردم ما به قول سعدی شیرین سخن، خود را 
اعضای یک پیکر می دانند و هنگام بروز درد و 
سختی برای سایر همنوعان، خود را جدا از آنان 
نمیدانند.در این سالها که فولاد مبارکه به عنوان 
مولود انقلاب اسلامی در حال سپری کردن 
دوران جوان خود است، ملاحظه می کنیم 
که در این شرکت، مسئولیت های اجتماعی 
هیچگاه تحت تأثیر شرایط سخت اقتصادی 
یا موارد دیگر قرار نگرفته، بلکه با قدرت و ارادۀ 
روزافزون دنبال شده است و همان گونه که از 
سوی ستاد دیه کشور بارها اعلام شده است، در 
بخش گلریزان برای آزادسازی زندانیان جرائم 
غیرعمد فولاد مبارکه همواره پیشتاز و سرآمد 

بوده است.

همزمــان بــا ایــام خجســته میــلاد باســعادت کریــم اهل بیــت، حضــرت امام حســن مجتبــی )ع(، 
گزارش

گروه صنعت
هشــتمین مراســم گلریــزان شــرکت فــولاد مبارکــه و شــرکتهای زیرمجموعــۀ ایــن شــرکت، ویژۀ 
ــم غیرعمــد در مجموعــۀ فرهنگی-ورزشــی فــردوس فــولاد مبارکــه برگــزار شــد.  آزادســازی زندانیــان جرائ
حمیدرضــا عظیمیــان، مدیرعامــل فــولاد مبارکــه در آغــاز ایــن مراســم، گلریــزان را نوعی قرار آســمانی دانســت 
کــه خیریــن حاضــر در آن، بــه دعــوت خداونــد ایــن کار خیــر را انجــام مــی دهند.  مراســمی کــه حالا ۷ ســالگی 
خــود را جشــن مــی گیــرد و بنابــر آمــار موجــود، طی ســالیان گذشــته، بــا جمعــآوری حــدود ۱۳ میلیــارد تومان، 
نزدیــک بــه ۱۵۰۰ زندانــی جرائــم غیرعمــد بــه آغــوش گــرم خانــواده و جامعــه بازگردانــده و دوبــاره از موهبــت 

آزادی بهره مند ساخته است.

همواره در کنار مردم هستیم

مدیرعامل شرکت صنایع معدنی فولاد سنگان گفت: تولید واحد گندله سازی فولاد 
سنگان از برنامه پیش بینی شده عبور کرد.  مهندس میرمحمدی، افزود: با وجود اینکه 
در سال قبل در جذب کنسانتره با مشکلاتی مواجه بودیم؛ لیکن از حیث عملکرد به نحوی 
مدیریت هزینه و درآمد داشتیم که سود حاصله از دیدگاه ناظران بورسی، دور از انتظار و 
خیره کننده بود. وی ابراز امیدواری کرد که شاهد راه اندازی بزرگترین کارخانه کنسانتره 

سازی کشور با ظرفیت 5 میلیون تن باشیم.

معاونت اقتصادی و مالی فولاد مبارکه، نوید سالی درخشان را برای سهامداران این 
برای  اصفهان  مبارکه  فولاد  شرکت  کرد:  اضافه  جوانبخت  داد.طهمورث  شرکت 
سهامداران خود بازدهی پایداری داشته است و باعث شد تا در سال 1397 بازدهی 120 
درصدی نصیب سهامداران این شرکت گردید. وی تصریح کرد: با آمار تولید و فروش 
اعلام شده در فروردین ماه سال 1398، درآمد فروش بالغ بر 2300 میلیارد تومان ثبت 

شد که همچنان نوید بخش سالی درخشان برای سهامداران عزیز می باشد.

بازدهی 1٢0 درصدی برای سهامداران فولاد مبارکهسبقت فولاد سنگان از برنامه پیش بینی شده

مدیرعامل فولاد مبارکه در جشن گلریزان ویژه آزاد سازی زندانیان جرائم غیرعمد:

ایرج ترابی: فولاد مبارکه هیچ گاه در حوزه مسئولیت های اجتماعی کوتاهی نکرده است

مدیرعامل فولاد امیرکبیر کاشان مطرح کرد:

 شرکت فولاد امیرکبیر کاشان 
تولید  با هدف  اسفند ۱۳۷4  در 
ورق گالوانیزه به روش غوطه وری 
گرم مداوم تاسیس شد و در سال 
۱۳۷۹ به بهره برداری رسید. این 
تولیدکننده  نخستین  شرکت 
ورق گالوانیزه گرم در ایران بوده 
و با توجه به پیشینه چندین ساله 
و  کافی  اطلاعات  دارای  تولید، 
این  تولید  زمینه  در  فنی  دانش 
نوع ورق های فولادی پوشش دار است که توانسته ورق گالوانیزه را 
به یک برند داخلی و صادراتی تبدیل کند. خط گالوانیزه این شرکت 
با ظرفیت اسمی ۱۰۰ هزار تن در سال طراحی شده است. ظرفیت 
موجود این خط تولید درحال حاضر ۱۵۰ هزار تن در سال است. در این 
گفت وگو "عزیز قنواتی" مدیرعامل این شرکت، به سیاست های کلی 

مجموعه پرداخته است؛

 میزان تولید و صادرات فولاد امیرکبیر کاشان در سال گذشته چه 
اندازه بوده است؟

فولاد امیرکبیر کاشان سال گذشته با 10درصد رشد تولید و 300درصد رشد 
صادرات همراه بوده است. بیشتر صادرات ما به کشورهای همسایه و حاشیه 
خلیج فارس اختصاص داشت که بخش عمده ای از آن به عراق صادر شده است. 
البته به کشورهای آسیای میانه به ویژه ارمنستان، ترکمنستان و افغانستان نیز 
صادرات داشته ایم. هم اکنون نیز کشش لازم برای صادرات در شرکت ما وجود 
دارد چراکه با صادرات هم مواد اولیه را وارد می کنیم و هم مازاد صادراتی آن را 

به سامانه های کشور بازمی گردانیم.
  وضعیت شما در بورس چگونه است؟

ما به هیچ سازمانی بدهکار نیستیم و تاکنون یک ریال تسهیلات از دولت 
نگرفته ایم و بیشتر از ظرفیت کارخانه سود ایجاد کرده ایم. هم اکنون نیز در 
بورس وضعیت مطلوبی داریم. یکی از اقدامات ما در سال های گذشته ایجاد 
ریل تا کارخانه بود که بین 5 تا 10درصد بهای تمام شده محصول ما را کاهش 
داده است چراکه تمام ارتباطات ما از طریق ریل انجام می شود. امیدواریم خط 
ریلی تا بغداد و سوریه هم امتداد پیدا کند چراکه متقاضی محصولات ما در 
بازار سوریه نیز زیاد شده است. درحال حاضر چه در بازار داخل و چه در بازار 
صادراتی با مشکل خاصی روبه رو نیستیم. هر اندازه که تولید می کنیم به فروش 
می رسانیم و تا خرداد هم محصولات مان را پیش فروش کرده ایم و اگر بخواهیم 
تا تیر هم می توانیم پیش فروش داشته باشیم اما چون فروش شرکت به شکل 

آنلاین است، ترجیح می دهیم  روزانه آن را به فروش برسانیم.
 تحریم ها تاثیری بر روند صادرات شرکت شما گذاشته است؟

روند صادرات شرکت ما مانند گذشته است و مشکل خاصی برای صادرات 
نداریم. البته مهم این است که در شرایط بحران بتوان تولید و صادرات را 

مدیریت کرد؛ وگرنه مدیریت در شرایط عادی از عهده هرکسی برخواهد آمد.
 چه طرح های توسعه ای برای شرکت در پیش رو دارید؟

متناسب با اهداف استراتژی که تا سال 1400 برای شرکت ترسیم کرده ایم، 
پیش می رویم. ناگفته نماند که سیاست های کلان خود را مطابق با سیاست های 
کلان شرکت فولاد مبارکه که زیرمجموعه هلدینگ این شرکت است، پیش 
برده ایم. شرکت برای ارتقای سهم 20 درصد تولید ورق گالوانیزه در داخل، خط 
تولید 300هزار تنی گالوانیزه را در دست اقدام دارد که این طرح جزو چشم انداز 
1400 شرکت فولاد مبارکه نیز است. اسناد مناقصه آن نیز در دوران برجام 
آماده بود اما به خاطر تحریم ها روند کار متوقف شده است و در حال اندیشیدن 
تدابیری هستیم که با استفاده از توان داخل و خارج این طرح را به پیش ببرد. در 
این راستا قصد داریم کارشناسان خارجی وارد کنیم و در کنار سازندگان ایرانی 
این طرح را به پیش ببریم. می توان این خط را راه اندازی کرد و برای 400 نفر 
به  طور مستقیم ایجاد اشتغال کرد. این طرح با سرمایه گذاری 5 تا 10 میلیون 
دلار یا یورو به تناسب اینکه از چه کشوری برای این امر دعوت می کنیم، نیاز 
به هزینه دارد. البته اگر این خط بومی سازی شود مبلغ های یادشده کاهش 

پیدا می کند.
چه  در  را  کاشان  امیرکبیر  فولاد  موفقیت های  عامل  مهم ترین   

می بینید؟
گمان می کنم نگاه مدیریتی در بنگاه های اقتصادی جهان در حال تغییر است. 
مدیریت باید به مسائل توجه داشته باشد که نانوشته بوده و ممکن است در 
هیچ دانشگاهی تدریس نشود. در موفقیت یک سازمان عواملی چون تجهیزات، 
ابزارهای  تمامی  اما  می روند  به شمار  مهم  تاسیسات  یا  گردش  در  سرمایه 
موفقیت، این عوامل نیستند. این موضوع که چه کسی با این ابزارها کار می کند، 
تاثیر بسیاری بر موفقیت سازمان خواهد داشت. مهم ترین عامل در موفقیت یک 
بنگاه نیروی انسانی است که البته در کنار آن باید مدیریت خوب هم قرار بگیرد، 
البته مدیریت جمعی. باید یک گروه همراه در یک بنگاه وجود داشته باشد تا 
تعامل به بهترین شکل آن ایجاد شود. از سوی دیگر باید تمام نیازهای ذی نفعان 
را درنظر گرفت و این عوامل در کنار همدیگر سبب موفقیت یک بنگاه می شود.
 کیفیت محصولات امیرکبیر کاشان از چه استانداردهایی برخوردار 

است؟
محصولات امیرکبیر کاشان از تمامی استانداردهای بین المللی برخوردار است. 
آزمایشگاه های شرکت ما استانداردهای بین المللی را دارد. شرکت امیرکبیر 
تعالی  به شمار می رود. در زمینه  برتر کشور  کاشان جزو 5 شرکت دانشی 
سازمانی نیز تقدیرنامه 4 ستاره را دریافت کرده است. واحد نمونه استاندارد 
کشوری و استان است. سال گذشته نیز تندیس زیست محیطی را دریافت کرده 
و به عنوان صنعت سبز معرفی شده ایم. تمام این موفقیت ها را در یک فرآیندی 
کسب کرده ایم. مشتریان ما نیز به ما اعتماد دارند. این در حالی است که سرمایه 
در کل فرّار است و به جایی می رود که اطمینان داشته باشد. سیاست های ما 
منطبق با نگاه مصرف کننده است و نگاه ما منطبق بر نیاز مصرف کننده است. 

در همایشی که با مصرف کنندگان و ذی نفعان برگزار کردیم تمام نیاز و نکته های 
ذی نفعان را دریافت و تلاش کردیم مطابق با خواست آنها پیش برویم. در 
هجدهمین همایش روز ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان، شرکت فولاد 
امیرکبیر موفق به دریافت تندیس برنز سازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان 
در بین شرکت های برتر کشور شد، درباره کسب این موفقیت بگویید. شرکت 
فولاد امیرکبیر برای سومین بار است که تندیس حمایت از مصرف کننده را 
دریافت می کند. وزارت صنعت، معدن و تجارت در یک ارزیابی سختگیرانه 
این تندیس ها را به شرکت ها اهدا می کند. دریافت این تندیس را مدیون 
تلاش تمام کارکنان فولاد امیرکبیر کاشان هستیم. امیدواریم دریافت این 
تندیس ها استمرار داشته باشد چراکه به لحاظ اعتقادی، ملی و اخلاقی در برابر 

مصرف کننده مسئول هستیم.

۱0درصد رشد تولید 
300درصد رشد صادرات
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رونوشت آگهی حصروراثت

محمد معتمدی ، داراي شناســنامه شــماره 33162 به شــرح دادخواست به کلاسه 
673/98 ح 54  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شــادروان زبیده خانم زرگری نجف آبادی  بشناســنامه 13691  درتاریخ 90/10/4 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 3 پسر و 3 دختر به اسامي: 
1- محمد معتمدی  به ش ش 33162  نسبت با متوفی فرزند .

2-  بیژن معتمدی به ش ش 93  نسبت با متوفی فرزند.
3-  مسعود معتمدی به ش ش 6528  نسبت با متوفی فرزند.

4-   پوران معتمدی به ش ش 95  نسبت با متوفی فرزند.
5-  عصمت معتمدی   به ش ش 419  نسبت با متوفی فرزند.

6-     آذر معتمدی  به ش ش 826 نسبت با متوفی فرزند.
 ولاغیر.اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54  شوراي حل اختلاف. م الف/427307

رونوشت آگهی حصروراثت
زهرا یلمه علی آبادی، داراي شناســنامه شــماره 1272498352 به شــرح دادخواســت 
به کلاســه 694/98 ح 54  از این شــورا درخواســت گواهــي حصروراثت نمــوده و چنین 
توضیح داده که شــادروان علی مــراد یلمه علی آبادی بشناســنامه 24 درتاریــخ 97/9/20 
اقامتــگاه دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت

 به 7 دختر، 1 همسر  و مادر به اسامي: 
1- خدیجه یلمه علی آبادی به ش ش 220 نسبت با متوفی فرزند.2-کبری یلمه علی آبادی 
به ش ش 27 نســبت با متوفی فرزند.3-  زکیه یلمه علی آبادی به ش ش 13 نسبت با متوفی 
فرزند.4- ســمیه یلمه علی آبادی به ش ش 2 نســبت با متوفی فرزند.5- وجیهه یلمه علی 
آبادی به ش ش 72 نسبت با متوفی فرزند.6-زهره یلمه علی آبادی به ش ش 1270330284 
نســبت با متوفی فرزند. 7-  زهرا یلمه علی آبادی به ش ش 1272498352 نسبت با متوفی 
فرزند. 8-فاطمه بیگم صادقی به ش ش 10 نســبت با متوفی همسر 9- عذرا یلمه علی آبادی  

به ش ش 75 نسبت با متوفی مادر .
ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف 

یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54 شوراي حل اختلاف. م الف/477427

رونوشت آگهی حصروراثت

علیرضا زارعی هفدانی ، داراي شناسنامه شــماره 6 با وکالت آقای وحید کیانی به شرح 
دادخواست به کلاسه 653/98 ح 10  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و 
چنین توضیح داده که شادروان صدیقه خانم کشاورز هفدانی  بشناسنامه 199  درتاریخ 
1387/1/17 اقامتــگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حیــن الفوت آن مرحوم 

منحصراست به 2 پسر و 3 دختر به اسامي: 
1-  حسن زارعی هفدانی  به ش ش 2  نسبت با متوفی فرزند .
2- علیرضا زارعی هفدانی به ش ش 6  نسبت با متوفی فرزند.
3-   اقدس زارعی هفدانی به ش ش 3  نسبت با متوفی فرزند.

4-   فردوس زارعی هفدانی به ش ش 3  نسبت با متوفی فرزند.
5- مهین زارعی هفدانی   به ش ش 9  نسبت با متوفی فرزند.

 ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/477428

رونوشت آگهی حصروراثت
محمــود خلیفــه قلــی، داراي شناســنامه شــماره 64698 بــه شــرح دادخواســت به 
کلاســه 662/98 ح 54  از ایــن شــورا درخواســت گواهــي حصروراثت نمــوده و چنین 
توضیــح داده که شــادروان  حیــدر خلیفه قلــی بشناســنامه 3780 درتاریــخ 97/11/5 
اقامتــگاه دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثــه حین الفــوت آن مرحوم منحصراســت

 به 4 پسر  و 5  دختر به اسامي: 
1- احمــد خلیفه قلــی بــه ش ش 790 نســبت با متوفــی فرزنــد.2- محمــود خلیفه 
قلی به ش ش 64688 نســبت بــا متوفی فرزنــد.3- مرتضــی متین راد بــه ش ش 805 
نســبت با متوفی فرزنــد.4- مصطفی متیــن راد به ش ش 505 نســبت با متوفــی فرزند.

5-  عزت خلیفه قلی به ش ش 1410 نســبت با متوفی فرزند.6- عفت خلیفه قلی به ش ش 
32860 نســبت با متوفی فرزند. 7- فخری خلیفه قلی به ش ش 32860 نســبت با متوفی 
فرزند. 8- بدری خلیفه قلی به ش ش 64699 نسبت با متوفی فرزند. 9- پروین خلیفه قلی به 

ش ش 3160 نسبت با متوفی فرزند. 
 ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي ظرف 

یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54 شوراي حل اختلاف. م الف/476531

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی انحلال شرکت صنایع هیدرولیک توان اسپادانا با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت 18246 و شناسه ملی 10260391527 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

فوق العاده مورخ 28/01/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 

شــرکت مذکور در تاریخ فوق منحل اعلام گردیــد وآرش بنازاده به شــماره ملی 
1288084641 بسمت مدیر تصفیه انتخاب گردید.

 نشانی محل نشانی محل تصفیه استان اصفهان شــهر اصفهان خیابان باغ دریاچه 
کوچه کریمیان کوچه علیخانی ســاختمان گلســتان طبقه 4 واحد 7کدپســتی 

8176756141 می باشد می باشد. 

اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری اصفهان )475961(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت پرچین سبز شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 6415 
و شناسه ملی 10101891135 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده 

مورخ 03/07/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آرزو اکرمیان آرانی به شماره ملی 0010164091 با دریافت مبلغ400 میلیون ریال 

از شرکت خارج شد.
سرمایه شرکت از مبلغ 900میلیون ریال به مبلغ 500میلیون ریال کاهش یافت و 

ماده مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح شد.
 شرکا بعد از کاهش ســرمایه به شرح زیر می باشــد: ایمان اکرمیان آرانی به شماره 
ملی 2410980279 دارای صد میلیون ریال و شــیرین برســیلی به شماره ملی 

0068915233 دارای چهارصد میلیون ریال . 

اداره کل ثبت اسناد و املاک اســتان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری کاشان )479225(

رونوشت آگهی حصروراثت

حســین شــکرچیان ، داراي شناســنامه شــماره 2235 به شــرح دادخواســت به 
کلاســه 679/98 ح 54  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیــح داده که شــادروا ن علــی محمــد شــکرچیان بشناســنامه 821 درتاریخ
11/7/ 97 اقامتــگاه دائمي خــود بدرود زندگي گفتــه ورثه حین الفــوت آن مرحوم 

منحصراست به 2 پسر ، 1 دختر و 1 همسر به اسامي: 
1-  حسین شکرچیان به ش ش 2235  نسبت با متوفی فرزند) پسر( .
2-  مهدی شکرچیان  به ش ش 4938  نسبت با متوفی فرزند ) پسر( .

3- زهرا  شکرچیان به ش ش 1271063271  نسبت با متوفی فرزند ) دختر( . 
4-    اقدس سیدبنکدار  به ش ش 6813  نسبت با متوفی همسر. 

  ولاغیر.
اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي
 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه 54  شوراي حل اختلاف. م الف/476439

رونوشت آگهی حصروراثت

حســن جعفری، داراي شناســنامه شــماره 24 به شــرح دادخواســت به کلاســه 
645/98 ح 10  از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که 
شادروان  خدیجه عباسی بشناسنامه 732 درتاریخ 87/9/4 اقامتگاه دائمي خود بدرود 

زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به 4 پسر و 3 دختر  به اسامي: 
1- محمدحســین جعفری ولدانی به ش ش 1175 نســبت با متوفی فرزند.2- اسداله 
جعفری ولدانی به ش ش 265 نســبت با متوفی فرزند.3-  حسن جعفری به ش ش 24 
نســبت با متوفی فرزند.4- مجید جعفری ولدانی به ش ش 74 نسبت با متوفی فرزند.

5-   فاطمه جعفری ولدانی به ش ش 1271363666 نســبت با متوفی فرزند.6- اقدس 
جعفری ولدانی به ش ش 45 نسبت با متوفی فرزند. 7- صغری جعفری ولدانی به ش ش 

1077 نسبت با متوفی فرزند. 
 ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 10 شوراي حل اختلاف. م الف/477213

رونوشت آگهی حصروراثت

بهروز فتوحی آغچه ، داراي شناســنامه شــماره 250 به شــرح دادخواست به کلاسه 
628/98 ح 10  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان عبدالمجید فتوحی  بشناسنامه 23  درتاریخ 98/2/13 اقامتگاه دائمي خود 
بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به 1پسر،  1 دختر  و همسر 

به اسامي: 
1- بهروز  فتوحی آغچه  به ش ش 250  نسبت با متوفی فرزند .
2-  زهره  فتوحی آغچه به ش ش 109  نسبت با متوفی فرزند.
3-    فاطمه کریمی  به ش ش 1012  نسبت با متوفی همسر.

 ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/47617

رونوشت آگهی حصروراثت

نفیســه کثیری ، داراي شناســنامه شــماره 1271184850 به شــرح دادخواســت 
به کلاســه 631/98 ح 10  از این شورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شادروان اکبر کثیری دولت آبادی بشناسنامه 157  درتاریخ 98/2/15 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 2پسر٬ 3 دختر  و1  همسر به اسامي: 
1- محمدرضا کثیری به ش ش 950  نسبت با متوفی فرزند .

2-  مجید کثیری به ش ش 1819  نسبت با متوفی فرزند.
3-  وجیهه کثیری به ش ش 78477  نسبت با متوفی فرزند.

4- محدثه کثیری به ش ش 1404  نسبت با متوفی فرزند.
5-  نفیسه کثیری به ش ش 1271184850  نسبت با متوفی فرزند.

6-  صدیقه کریم زاده محمد آبادی  به ش ش 48 نسبت با متوفی همسر.
 ولاغیر.اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/476389

رونوشت آگهی حصروراثت

حســین کاظمی، داراي شناســنامه شــماره 530 به شــرح دادخواســت به کلاسه 
650/98 ح 10  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروا ن عذرا رحیم زاده بشناســنامه 48722 درتاریخ 1/29 / 98 اقامتگاه 
دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثه حیــن الفــوت آن مرحوم منحصراســت به 

2 پسر  ،1دختر و  همسر   به اسامي: 
1-   علی اکبر آقا کاظمی  به ش ش 71489  نسبت با متوفی فرزند .

2-  احمد آقا کاظمی   به ش ش 14079  نسبت با متوفی فرزند .
3-   فاطمه کاظمی به ش ش 1273339037  نسبت با متوفی فرزند .

4-   حسین کاظمی  به ش ش 530  نسبت با متوفی همسر  .
ولاغیر.

اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي
 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/477356

رونوشت آگهی حصروراثت

اکرم رحمانی، داراي شناســنامه شــماره 18921 به شــرح دادخواســت به کلاســه 
693/98 ح 54  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده کــه شــادروان قدیرعلی رحمانــی بشناســنامه 2  درتاریــخ 97/8/26 اقامتگاه 
دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثه حیــن الفــوت آن مرحوم منحصراســت به

 1  خواهر ،  3 برادر و مادر به اسامي: 
1-    اکرم رحمانی  به ش ش 18921 نسبت با متوفی فرزند.

2-  جواد رحمانی به ش ش 3495 نسبت با متوفی فرزند.
3-  مجتبی رحمانی به ش ش 4151 نسبت با متوفی فرزند.
4-   محسن رحمانی به ش ش 2899 نسبت با متوفی فرزند.

5-  شاه بیگم رحمانی رنانی به ش ش 677 نسبت با متوفی همسر.
ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54 شوراي حل اختلاف. م الف/477415

رونوشت آگهی حصروراثت

الهــام تقیــان، داراي شناســنامه شــماره 660 به شــرح دادخواســت به کلاســه 
683/98 ح 54  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شادروان  جمشــید تقیان بشناســنامه 22 درتاریخ 95/7/27 اقامتگاه دائمي

 خــود بــدرود زندگي گفتــه ورثــه حیــن الفــوت آن مرحــوم منحصراســت به 
2 برادر و 5 خواهر  به اسامي: 

1- بیژن تقیان به ش ش 1078 نســبت با متوفی برادر.2-  بهمن تقیان به ش ش 493 
نسبت با متوفی برادر.3-  الهام تقیان به ش ش 660 نســبت با متوفی خواهر.4- توران 
تقیان به ش ش 10204 نسبت با متوفی خواهر.5-   شهناز تقیان به ش ش 1367 نسبت 
با متوفی خواهر.6- میترا تقیان به ش ش 896 نسبت با متوفی خواهر. 7- شهلا تقیان به 

ش ش 391 نسبت با متوفی خواهر. 
 ولاغیر.

اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54 شوراي حل اختلاف. م الف/476628

رونوشت آگهی حصروراثت

مریم همت یار نقنه ، داراي شناســنامه شــماره 932 به شــرح دادخواست به کلاسه 
643/98 ح 10  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان  فلامرز رحیمــی منجزی بشناســنامه 49 درتاریــخ 97/10/20 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به

 3 پسر٬ 2 دختر  و  همسر به اسامي: 
1- مریم همت یار نقنه به ش ش 332  نسبت با متوفی همسر .

2-  بهنام  رحیمی منجزی به ش ش 12701  نسبت با متوفی فرزند.
3-  ایران رحیمی منجزی به ش ش 75  نسبت با متوفی فرزند.

4-بهرام رحیمی منجزی به ش ش 8618  نسبت با متوفی فرزند.
5-  توران رحیمی منجزی  به ش ش 65  نسبت با متوفی  فرزند.
6- بهمن رحیمی منجزی   به ش ش 64 نسبت با متوفی فرزند.

 ولاغیر.اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي 
نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 

آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/476423

رونوشت آگهی حصروراثت

مژگان امین الســاداتی ، داراي شناســنامه شــماره 1311 به شــرح دادخواســت به 
کلاســه 651/98 ح 10  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نموده و چنین 
توضیح داده که شــادروا ن  اشــرف اعتدالی بشناســنامه 428 درتاریــخ 10/7 / 93 
اقامتگاه دائمي خود بــدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراســت به 

2 پسر و 2دختر به اسامي: 
1-  محمدرضا امین الساداتی  به ش ش 1001  نسبت با متوفی فرزند .

2-  علیرضا امین الساداتی به ش ش 938  نسبت با متوفی فرزند .
3-   مژگان امین الساداتی  به ش ش 1311  نسبت با متوفی فرزند .
4- گوهرتاج امین الساداتی  به ش ش 879  نسبت با متوفی فرزند  .

ولاغیر.
اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــي درخواســت مزبــور را در یک نوبــت آگهي

 مي نماید تا هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین 
آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.

رییس شعبه 10  شوراي حل اختلاف. م الف/477379

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت زرین نامان اصفهان شــرکت با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت 23119 و شناسه ملی 10260439367 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

فوق العاده مورخ 26/01/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آقای حسین خدابخش سیچانی به کد ملی 1289174601 با دریافت 1500000 

ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج گردید.
ســرمایه از 801500000 ریال به 800000000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه 

در اساسنامه به نحو مذکور اصلاح گردید.
 محل شرکت در شهرســتان اصفهان به بخش مرکزی ، شهر اصفهان، شریف واقفی 
، کوچه شهیدان رمضانی ، بن بست شــقایق ، پلاک 30 ، پلاک قدیم 33/4 ، طبقه 
همکف کد پســتی : 8153954791 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه بدین 

شرح اصلاح گردید .
شرکای بعد از کاهش سرمایه : آقای محمدعلی خورشیدی فر دارنده 398500000 
ریال سهم الشرکه. آقای مهرداد تکبیری دارنده 1500000 ریال سهم الشرکه .آقای 
منصور خورشیدی فر دارنده 398500000 ریال ســهم الشرکه .آقای امیرحسین 

خورشیدی فر دارنده 1500000 ریال سهم الشرکه.
 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )479229(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت توســعه تجارت مشاهیر جام جم با مســئولیت محدود به 
شماره ثبت 61213 و شناسه ملی 14007860000 به استناد صورتجلسه مجمع 
عمومی فوق العاده مورخ 22/01/1398 امیراحمد ســلجوقیان اصفهانی به شماره 
ملی 1286923417 با دریافت کل سهم الشرکه خود به مبلغ 333333330 ریال 
و علیرضا اشکی یان به شماره ملی 1291084908 با دریافت کل سهم الشرکه خود 
به مبلغ 333333330 ریال سهم الشــرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج 
گردیدند و دیگر هیچ گونه حق و سمتی در شرکت ندارند ، در نتیجه سرمایه شرکت 
از مبلــغ 1666666650 ریال به مبلغ 999999990 ریــال کاهش یافت و ماده 4 

اساسنامه به شرح ذیل اصلاح گردید :
 * ماده 4 اصلاحی : سرمایه شــرکت مبلغ 999999990 ریال نقدی می باشد که 
تماما پرداخت و در اختیار مدیرعامل شــرکت قرار گرفته اســت. - اسامی شرکا و 
میزان سهم الشــرکه فعلی هر یک بدین شرح می باشد : رضا شــایان مقدم دارنده 
997999990 ریال سهم الشرکه ، حسن شایان مقدم دارنده 1000000 ریال سهم 

الشرکه و رامین شایان مقدم دارنده 1000000 ریال سهم الشرکه.

 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری اصفهان )475990(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت پرچین سبز شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 6415 
و شناسه ملی 10101891135 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی فوق العاده 

مورخ 02/07/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
خانم شــیرین برســیلی بــه شــماره ملــی 0068915233 با پرداخــت مبلغ 
400,000,000 ریال به صندوق شرکت در زمره شرکا قرار گرفت. در نتیجه سرمایه 
شــرکت از مبلغ 500میلیون ریال به مبلغ 900میلیون ریــال افزایش یافت و ماده 

مربوطه در اساسنامه به شرح فوق اصلاح شد. 
شرکا بعد از افزایش ســرمایه به شــرح زیر می باشــد: ایمان اکرمیان آرانی دارای 
100میلیون ریال .آرزو اکرمیان آرانی دارای 400میلیون ریال .شــیرین برســیلی 

دارای 400میلیون ریال .

 اداره کل ثبت اســناد و املاک استان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری کاشان )479226(

رونوشت آگهی حصروراثت

مهدی مالک زاده، داراي شناســنامه شــماره 2666 به شــرح دادخواســت به کلاسه 
689/98 ح 54  از این شــورا درخواســت گواهي حصروراثت نمــوده و چنین توضیح 
داده که شــادروان فــرح مرشــد بشناســنامه 56679  درتاریــخ 98/2/19 اقامتگاه 
دائمي خود بــدرود زندگــي گفته ورثه حیــن الفــوت آن مرحوم منحصراســت به

2 پسر،  همسر، پدر و مادر  به اسامي: 
1-  امین مالک زاده  به ش ش 0830097775 نسبت با متوفی فرزند.

2-  مهدی مالک زاده به ش ش 0839926049 نسبت با متوفی فرزند.
3-  عباس مالک زاده به ش ش 173 نسبت با متوفی همسر.

4-  کاظمیه هاشم نژاد به ش ش 16400 نسبت با متوفی مادر.
5-  کاظم مرشد به ش ش 15305 نسبت با متوفی پدر.

ولاغیر.
اینک با انجام تشــریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک نوبت آگهي مي نماید تا 
هرکسي اعتراضي دارد و یا وصیتنامه از متوفي نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهي 

ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد.
رییس شعبه 54 شوراي حل اختلاف. م الف/477359

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شــرکت آزما بتن نگین کویر با مســئولیت محدود به شماره ثبت 
58036 و شناسه ملی 14006645011 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 

العاده مورخ 14/02/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 مرکز اصلی شــرکت به استان اصفهان ، شهرســتان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر 
اصفهان، شــهید چمران ، خیابان محمدطاهر ، کوچه شهید رضا قربانی9 ، پلاک 2 
، طبقه همکف کدپســتی 8193786786 تغییر یافت و ماده مربوطه در اساسنامه 

بشرح فوق اصلاح گردید.
 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )475993(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی انحلال شرکت صنایع هیدرولیک توان اسپادانا با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت 18246 و شناسه ملی 10260391527 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

فوق العاده مورخ 28/01/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
شــرکت مذکور در تاریخ فوق منحل اعلام گردیــد وآرش بنازاده به شــماره ملی 

1288084641 بسمت مدیر تصفیه انتخاب گردید.
 نشانی محل نشانی محل تصفیه استان اصفهان شــهر اصفهان خیابان باغ دریاچه 
کوچه کریمیان کوچه علیخانی ســاختمان گلســتان طبقه 4 واحد 7کدپســتی 

8176756141 می باشد می باشد.
 اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 

غیرتجاری اصفهان )475989(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت زرین نامان اصفهان شــرکت با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت 23119 و شناسه ملی 10260439367 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 

عادی مورخ 26/01/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 آقای مهــرداد تکبیری به کد ملــی 1291171185 به ســمت مدیرعامل و آقای 
امیرحسین خورشیدی فر به کد ملی 1272472957 به سمت رئیس هیئت مدیره 
و آقای محمدعلی خورشــیدی فر به کد ملی 1282404873 به سمت نایب رئیس 

هیئت مدیره برای مدت نامحدود انتخاب شدند . 

کلیه اســناد و مدارک و اوراق بهاء دار با امضاء نایب رئیس هیات مدیره ) محمدعلی 
خورشیدی فر( همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 

اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری اصفهان )479228(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شــرکت مهندسی سیســتمهای هوشــمند بدیع اصفهان شرکت 
سهامی خاص به شماره ثبت 60035 و شناســه ملی 10260194185 به استناد 

صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ 01/02/1398 تصمیمات ذیل اتخاذ شد :
 اعضای هیات مدیــره عبارتند از آقای مصطفی زواران حســینی به شــماره ملی 
1091283117 وآقای امیر زواران حسینی به شماره ملی 1092120149 و آقای 

علی مجیدی به شماره ملی 0533022630 که برای مدت دو سال انتخاب شدند. 

خانم زهرا فاضل نجف آبادی به شماره ملی 1091619840 به سمت بازرس اصلی 
خانم فاطمه شاه سوندی به شماره ملی 6609950423 به سمت بازرس علی البدل 

برای مدت یک سال مالی انتخاب شدند.

اداره کل ثبت اســناد و املاک اســتان اصفهان اداره ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری اصفهان  )479227(

آگهی تغییرات شرکت 

آگهی تغییرات شرکت تامین نمک پارســیان شرکت با مسئولیت محدود به شماره 
ثبت 2540 و شناسه ملی 10260223540 به اســتناد صورتجلسه هیئت مدیره 

مورخ 01/12/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
آقای مهدی گرگ پور به شــماره ملی1261748980 به سمت نایب رییس هیات 
مدیره و مدیرعامل و آقای محســن کمال آرانی به شــماره ملی6199160061 به 
ســمت رییس هیات مدیره و آقای علی گرگ پور به شماره ملی 0070618518 به 

سمت عضو هیات مدیره برای مدت سه سال انتخاب گردیدند.
 کلیه اســناد و مدارک و اوراق بهاء دار با امضاء مشــترک آقایان مهدی گرگ پور و 
محســن کمال آرانی و در غیاب رئیس هیئت مدیره با امضای آقای علی گرگ پور 

همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.

 اداره کل ثبت اســناد و املاک استان اصفهان مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات 
غیرتجاری کاشان )475992(



در شـرایط اقتصادی کنونی که هزینـه ها افزایش یافتـه، دور از انتظار 
نیسـت کـه اعضـای حرفـه هـا و مشـاغل مختلف بـه فکـر افزایش 
مداخـل خود باشـند، که شـایعترین راهـش افزایش قیمتهاسـت. اما 
آنچـه کـه در افزایـش قیمتها مؤثـر خواهد بـود نوع کالا یـا خدمتی 

اسـت کـه ارائه می شـود. 
در واقـع یکـی از عواملـی کـه در تعیین میـزان افزایش قیمت کالاهـا تأثیر گذار 
اسـت، ضروری بودن خدمت یا کالایی اسـت که به مشـتری فروخته می شـود. 
از ایـن روسـت کـه کالاهای لوکـس و غیرضـرروی ممکن اسـت افزایش قیمت 
خیـره کننـده ای داشـته باشـند که دسترسـی بـه آنها را محـدود می کنـد، در 
حالیکـه در مـورد کالاهـای ضـروری افزایـش قیمـت بـا احتیاط نسـبی صورت 
گیـرد. البتـه در ایـن میان برخی کالاها هم هسـتند کـه در ضروری بودن شـان 
تجدیـد نظـر می شـود و در شـمار اقـلام لوکس و غیرضـروری قرار مـی گیرند، 
مثـل گوشـت! در مورد برخـی کالاهای ضروری دولت سـعی نه چنـدان موفقی 
داشـته اسـت کـه قیمـت را کنترل کنـد و با مداخلـه در بازار مانع شـکل گیری 
بحـران دسترسـی بـه ایـن کالاهـا شـود.یکی از ایـن موارد کـه دولت سـعی در 
کنتـرل قیمـت آن دارد، تعرفـه هـای خدمـات تشـخیصی و درمانـی اسـت که 
معمـولاً هـر سـال درصـدی بـه آنهـا اضافه می شـود کـه بـا افزایش نـرخ تورم 
هماهنگ باشـد و ارائه دهندگان خدمات سـلامت متضرر نشـوند. امسال افزایش 
تعرفـه هـا به طـور میانگین در بخـش دولتـی 10 درصـد و در بخش خصوصی 
13 درصـد بوده اسـت. هزینه هتلینگ در بیمارسـتان های دولتـی 15,4 درصد 
و در بیمارسـتان هـای خصوصـی 25 درصـد افزایـش یافته اسـت. تعرفه ویزیت 
پزشـکان هم 8 درصد بیشـتر شـده اسـت.  هر چند وزیر بهداشـت در این مورد 
گفتـه " در افزایـش تعرفـه ها، با نماینـدگان بخش خصوصی توافق شـده و این 
بخش در شـرایط تحریم و فشـارهای اقتصادی، با مردم همراهی خواهند کرد"، 
امـا ایـن موافقـت و همراهـی  در حوزه عمومی، مشـهود نبود و بلافاصلـه بعد از 
اعـلام نـرخ های جدید، اعتراض بخش خصوصی هویدا شـد و بعد شـدت گرفت 

و معترضـان خواسـتار افزایـش تعرفه ها منطبـق با نرخ تورم شـدند.
مقایسه پزشکان با آرایشگران

اعتراضـات صنفی پزشـکان امری قابل انتظار اسـت و می تـوان پذیرفت که آنها 
نیـز خواسـتار بهبود وضعیت معیشـت خود باشـند، امـا آنچه در ایـن اعتراضات 
قابل تأمل اسـت، نحوه اسـتدلال پزشـکان و نگاه آنها به حرفه ی پزشـکی است. 
به عنوان مثال، در جریان اعتراضات پزشـکان، یکی از مشـاغل مورد مقایسـه با 
حرفه پزشـکی آرایشـگری است که بسـیاری از پزشکان وضعیت خودشـان را با 
آرایشـگاهها مقایسـه می کنند که چگونه درآمد آنها افزایش یافته و تعرفه های 
پزشـکی به همان نسـبت بیشتر نشده اسـت.  چنین مقایسه ای و چنین نگاهی 
به پزشـکی دلالت بر این دارد که از نظر این دسـته از پزشـکان  سـلامت نه تنها 
یـک ضـرورت که همگان باید به آن دسترسـی داشـته باشـند، تلقی نمی شـود 
بلکـه آن را کالایـی لوکس می دانند که هرکس پول بیشـتری داشـت می تواند 
از آن بهره مند شـود و اینکه تکلیف کسـانی که پول ندارند، چیسـت؟ اهمیتی 
نـدارد. از نظـر اینهـا سـلامت هم چیزی اسـت در حد اصـلاح مو و ابرو و چشـم 
بـر ایـن واقعیت می بندند که وقتی سـلامت با کالای آرایشـگاهها مقایسـه می 
شـود، طبابـت دیگـر آن حرفـه ای نیسـت که حق حیـات را پاس مـی دارد و به 
ایـن ترتیب برای حفـظ منافع مادی، منزلت اجتماعی و وجهه معنوی پزشـکی 

را زیـر پا مـی گذارند.
تهدید اخذ زیرمیزی از بیماران

گروهـی دیگـر بـا پیش کشـیدن تهدید اخـذ زیرمیـزی از بیماران می کوشـند 
مراکـز تصمیـم گیـری را قانع کننـد که تعرفه هـا را به دلخواه پزشـکان افزایش 
دهنـد. در ایـن اسـتدلال هـم جنبـه غیراخلاقـی و فسـاد آلـود بـودن موضـوع 
زیرمیـزی نادیـده گرفتـه مـی شـود و از آن بـه مثابـه یک حق یا پاسـخ عقلانی 
یـاد مـی شـود. این گروه نیـز از یاد می برنـد که به میـان آوردن چنین تهدیدی 
اگـر چه می تواند ابزاری عقلانی برای پیشـبرد یک خواسـته باشـد، امـا در ذهن 
جامعه تداعی کننده ورشکسـتگی اخلاقی حرفه ای اسـت که شـاغلانش بیشتر 
از هـر شـغل دیگری انتظـار احترام و قدردانی دارند. مشـخص نیسـت که با این 
تنـزل دادن جایـگاه طبابت و اسـتدلال های تماماً سـودمحور، پزشـکان چگونه 
باید انتظار داشـته باشـند که مورد انتقاد جامعه واقع نشـوند و هاله ی قداسـت 

همچنـان گرد سـر آنان در تجلی باشـد و مخـدوش نگردد.
در ایـن شـرایط اقتصـادی دشـوار که با احسـاس ناامنـی و تنگناهـای گوناگون 
در آمیختـه اسـت، شـاید عقلانی اسـت که همگان بـه دنبال حفـظ منافع خود 
هسـتند، امـا اگـر این حفـظ منافع گروهـی یا صنفی بـه منافع اکثریـت پیوند 
نخـورده باشـد، شـائبه خودخواهـی و ناهمدلـی و بـی رحمـی همـه ی  اعضای 
آن گـروه در حافظـه تاریخـی جامعـه نقـش خواهـد بسـت، به طـوری که پاک 
کردنـش بـه آسـانی و در کوتاه مدت میسّـر نخواهد بود. پس بکوشـیم پزشـکی 
بـه عنـوان حرفـه ای که قـادر به رعایتِ انسـان، به رعایت انسـانِ بیمار نیسـت، 
شـناخته نشـود و به یاد داشـته باشـیم که سـلامت حقی همگانی و برای همه 

انسـانها است.

می خواهم حکایت پرغصه صنعت 
توریسم ایران را بیان کنم. صنعتی 
که می تواند بسیار پر رونق و ارزآور 

باشد ولی مهجور مانده است.
اما بد نیست پیش از آن خاطره ای 
را بیان کنم. زمانی که در اروپا بودم 
ایده ای برای تقویت صنعت توریسم ایران به ذهنم خطور کرد و 
آن را از طریق ایمیل با افراد و اساتید مختلف مطرح کردم. یکی 
از جواب ها که از طرف یکی از اساتید شهیر بود، که برایم نوشت، 
»مشکل صنعت توریســم این چیزها که شما فکر می کنید 
نیست. مشکل این اســت که در ایران به هر توریست به چشم 

جاسوس نگاه می شود«.
ذهن من آن ایده را در گوشه ای بایگانی کرده بود تا زمانی که آن 
را برای بعضی افراد امنیتی و تأثیرگذار هم مطرح کردم و چیزی 
نمانده بود که خودم را هم به جاسوسی متهم کنند! آنجا بود که 

به درستی نظر آن استاد تیزبین پی بردم. 
بحث تحلیل در مورد علل عدم توسعه صنعت توریسم در ایران 
که می شود اولین چیزی که به ذهن ها خطور می کند جنبه های 
شرعی و یا فقدان زیرساخت ها است. اولین چیزی که به ذهن ها 

خطور می کند ممنوعیت عیاشی و اجبار حجاب است. 
بنابراین طبقه تحصیلکرده و روشنفکر هم سعی می کنند این 
خطاهای شناختی که در ذهن مردم و سیاستگذاران وجود دارد 
را اصلاح کنند. به عنوان مثال می توانید به پست تلگرامی دکتر 
لشــکربلوکی با عنوان »عیاش ها به ایران نمی آیند« مراجعه 
کنید که در آن ســعی شده اســت این خطاهای شناختی به 

چالش کشیده شــود. در آن مطلب به درســتی توضیح داده 
شده است که تقویت صنعت گردشــگری تا جائی که بتواند 
سودآورترین صنعت ایران بشود حتی با همین زیرساخت های 

فیزیکی و نهادی فعلی هم شدنی است.
اما واقعیت این است که خطای شناختی اصلی که باید روی آن 
کار کرد نه مرتبط با زیرساخت هاست و نه به جنبه های شرعی 
مرتبط اســت؛ اگرچه وجود چنین خطاهایی غیرقابل انکار و 
اصلاح آنها هم لازم است. صنعت توریسم ایران نیاز به مشوق 
ندارد، بلکه کافی اســت برای آن مانع درست نشود! بنابراین 
تمرکز اصلی باید روی ذهن سیاستگذاران نظام باشد و خطای 
شناختی هدف هم باید همین پدیده جاسوس پنداری باشد. 
آنگاه مردم عادی و خطاهای شناختی آنها در اولویت بعدی قرار 

گیرند.
گرچه من متخصص حوزه امنیتی نیستم، اما می توانم حدس 
بزنم که دغدغه امنیتی در قبال گردشگران خارجی کاملا نابجا 
باشد. امروزه با گسترش تکنولوژی های ارتباطی و ترکیب آن با 
تکنولوژی های شناختی و هوش مصنوعی دیگر نیازی نیست 
برای کسب اطلاعات و اثرگذاری بر افراد، حتما کسی با کسی 
دیگر ملاقات حضوری داشته باشد. بنابراین می توان در تکمیل 
بحث جناب لشکربلوکی گفت: »جاسوس ها احتیاجی به ورود 

به ایران ندارند«! 
اما در نهایت حتــی اگر امنیتی ها بتوانند شــواهدی از امکان 
تهدیدآمیزبودن گسترش گردشگری بیاورند من این سوال را 
خواهم پرسید: »چرا نقاط ضعف پرهزینه تان را زودتر برطرف 

نمی کنید؟«

  دکتررضا اسماعیلی

سال پنجم
شماره هشتاد و سه
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مالکان مسکن مهر پردیس واحدهای خود را کمتر از 400 میلیون تومان نفروشند. این 
توصیه مهدی هدایت، مدیرعامل شرکت عمران پردیس است. او به ایلنا گفته است: 
درحال حاضر قیمت تمام شده مسکن مهر کمتر از 300 میلیون تومان نیست و طبیعی 
است که کمتر از این قیمت هم به فروش نرسد. او همچنین گفته است، درحال حاضر 
7 هزار واحد در مسکن مهر پردیس قابلیت سکونت دارند اما مالکان نسبت به تحویل اقدام 

نکرده اند و این تعداد واحد مسکن مهر خالی از سکنه هستند.

یک کارشناس اقتصاد پولی در مورد راهکار مقابله با پدیده رکودتورمی گفت: قبل از 
هر کاری باید منشا این پدیده را بررسی کرد و چون دلایل متفاوتی می تواند داشته 
باشد پس درمان آن نیز متفاوت خواهد بود. "سلوا دمیر آلپ" تصریح کرد: بنابراین با 
پایبندی به سیاست های مالی و پولی انقباضی و عدم انحراف از مکانیسم بازار می توان 
انتظارات تورمی و حق بیمه را کاهش داد و از طریق کاهش نرخ بهره از رشد اقتصادی 

حمایت کرد.

درمان رکود تورمی بستگی به منشا آن داردمسکن مهرتان را مفت نفروشید!

نمادی از فروپاشی
اخلاق در جامعه

منزلت پایمال شده 
جامعه پزشکی

  هفته نامه
n a v a s a nW e e k l y

پیامبر اکرم )ص( 

هرکس آبروی مؤمنی را حفظ کند، بدون 
تردید بهشت بر او واجب شود. 
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فرهاد طاهریان هنگام  بود.  خبر کوتاه 
بازگشت از عیادت مادر بزرگش توسط 
پسر جوان پورشه سوار  در خیابان کارگر 
اصفهان کشته شد. قربانی شدن فرهاد 
توسط پسر پورشه سوار اصفهانی، نمادی از 

فروپاشی اخلاق در جامعه ایران است. 
مرگ و میر بر اثر تصادف در ایران جزو 
وقایعی نیست که  بتواند در راس خبر 
رسانه ها و شبکه های اجتماعی قرار گیرد. 
چون سالانه نزدیک  به بیست هزار نفر 
در حوادث جاده ای می میرند و چند صد 
هزار نفر معلول می گردند . کشتن غیر عمد 
رهگذران در خیابانهای شهری را نیز باید در 
زمره توانمندی های ویژه رانندگان شهری 
در جامعه ما دانست که در کمتر جایی از 
جهان به این فراوانی آن هم در خیابان های 

شهری دیده می شود.
اینها از جمله مشکلات  اجتماعی  است 
که  به جاست توسط متخصصان حمل 
و نقل شهری و روان شناسناسان، جامعه 
شناسنان و متخصصان علوم رفتاری قضات 
و کارشناشنان پلیس بر روی آن بحث کنند 
و در نهایت به را حل های ایجابی و بازدارنده  
و قضایی و قانونی  برسند. بی تردید باید 
به خود ببالیم وبه هوش و مدیریت  خود 
آفرین بگوییم که سالیان سال است مسایل 
را همچنان حفظ می کنیم!؛ به طوری که 
برخی از مسایل  چند دهه پیش  همچنان 

مساله امروز ماست .
اما آنچه تا اینجا گفته شد فاجعه نیست؛ 
فاجعه آن است که راننده خطا کار بگوید 
"کشتم که کشتم  دیه اش را می دهم"؛ 
انسانیت کجا رفته ؟ اخلاق به  کدام کنجی 
خزیده ؟ وجدان کیلویی چند؟  پورشه 
چند؟ دیه یه انسان چند؟ حتما قیمت 
سپر، کاپوت، چراغ و جلو پنجره پورشه از 

قیمت  دیه یک انسان خیلی بیشتر است.
کمی تامل کنید و به هوش گردید. کشته 
شدن فرهاد طاهریان و سخنان راننده 
پورشه نوعی تزلزل اخلافی است. کاهش 
بی اعتمادی، افزایش جرائم و بزهکاری و 
نزاع و خشونت، تخلفات، فسادهای چند 
میلیاردی و رشوه و حق حساب گرفتن  
در نظام خدمات، گسترش دروغ، دورویی 
و نفاق و چابلوسی و خیانت در امانت و 
ناروزدن و دغل بازی و .....گسترش اعتیاد 
و افزایش مصرف مشروبات الکلی و فحشا و 
کارگران جنسی، کاهش سرمایه اجتماعی 
و فزونی یافتن تعداد پرونده های قضایی به 
بیش از پانزده میلیون فقره و حاشیه نشینی 
و بد مسکنی نزدیک به چهارده میلیون 
نفر و فقر و بیکاری، و تعطیلی  کارخانه ها  
و تعدیل کارکنان و غارت معیشت مردم 
توسط سودجویان و سودا گرایان  داخلی 
در جریان تحریم ها و داشتن رفتار از دل 
سیری و بدور از شان حرفه ای و ادب تعداد 
قابل ملاحظه ای از  فروشندگان در این 
روزها با مشتریان ورانت خواری وتقلب و 
کلاهبرداری  و و مشکلات پیش آمده 
در مدارس و   و.......همه و همه حکایت از 
فروپاشی و سقوط  اخلاقی جامعه ایران 
می کند. دوام و بقا ملک و دولت و ملت، 
بدون شک در گرو بازگشت دو باره جامعه 

به معیارهای  اخلاق و معنویت است.

رونوشت آگهی حصروراثت
احســان ادیب حاجی باقری داراي شناسنامه شــماره 10573با وکالت توکیلی 
محمدعلی ادیب و وکالت مینا دادخواه به شرح دادخواست به کلاسه 686/98 ح 54  
از این شورا درخواست گواهي حصروراثت نموده و چنین توضیح داده که شادروان 
پدیده ادیب حاج باقری بشناسنامه 1271705214 درتاریخ 74/7/29  اقامتگاه 
دائمي خود بدرود زندگي گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصراست به مادر 

به اسم: 
1- الهام غلام شاهی  به ش ش 19219 نسبت با متوفی مادر.

ولاغیر.اینک با انجام تشریفات مقدماتي درخواســت مزبور را در یک مرتبه آگهي 
مي نماید تا هرکســي اعتراضي دارد و  یا وصیتنامه از متوفي نزد اوباشــد از تاریخ 

نشرنخستین آگهي ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد والا گواهي صادرخواهد شد. 

رییس شعبه 54  شوراي حل اختلاف. م الف/477185

 پیام پورفلاح

ما در زندگی واقعی برای انتقال پیام ها 
و مقصودمان به دیگران از سازوکارهای 
ارتباط  که  کنیم  می  استفاده  مختلفی 
ارتباط  و  زدن(  حرف  کلامی)مانند 
جمله  از  بدن(  زبان  غیرکلامی)مانند 
آنهاست. هر کدام از این نوع ارتباط ها ابزارها 
و ویژگی های خاص خود را دارند و در زمینه های اجتماعی مختلف به 
شکل های مختلفی بکار گرفته می شوند. مثلا در دنیای واقعی اگر با 
کسی رودربایستی داریم ولی می خواهیم به او این منظور را منتقل 
کنیم که » من دیگر حوصله شنیدن حرفهایت را ندارم« از زبان بدن 
استفاده می کنیم و ممکن است به عمد خمیازه بکشیم یا به صفحه 

گوشی مان خیره شویم تا او متوجه منظور ما شود.
 با ظهور و گسترش شبکه های اجتماعی، هم ارتباط کلامی و هم 
ارتباط غیرکلامی همچون زبان بدن باید به زبان شبکه های اجتماعی 
ترجمه می شد. منظور آنکه، ارتباط بین فردی در دنیای واقعی باید به 
واسطۀ ابزارها و لوازم موجود در شبکه های اجتماعی انجام می شد و 
افراد منظورشان را با توجه به علامت ها و نشانه های موجود در این 

شبکه ها منتقل می کردند. 
شاید یکی از دلایل رشد ایموجی ها و استیکرهای مختلف، نیاز افراد 
برای انتقال منظورشان بدونِ، یا در کنار، بکارگیری کلمات است. 
برای مثال وقتی کلمه » استیکر فحش « را در نوار جستجوی گوگل 
تایپ می کنیم پیشنهادهای گوگل به شرح زیر است: استیکر فحش 
ناموسی، استیکر فحش خنده دار، استیکر فحش ترکی، استیکر حرف 
زشت، استیکر فحش عمه، استیکر فحش دار. فحش عمه جای بسی 

تأمل دارد. بگذریم.  زبان جاری در شبکه های اجتماعی به تدریج و 
آرام آرام در حال شکل گیری است. روزانه هزاران استیکر، ایموجی 
و نشانه بین المللی و حتی به زبان ها و گویش های محلی، و با تصاویر 
شخصیت های مختلف وارد بازار می شود و هر کاربر برای انتقال 
منظور خود از آنها استفاده می کند. امکان سوء تفاهم، اختلاف و 
برداشت های ناصحیح از پیامها نیز بسیار وجود دارد. علاوه بر اینها، به 
تدریج » زبان مجازی بدن« نیز در شبکه های اجتماعی شکل گرفته 
است که صرفا مبتنی بر علامت ها و نشانه های ملموس و موجود 
همچون استیکرها نیست. منظور، رفتارهای اجتماعی مختلفی است 
که در فضای مجازی بروز می یابد و در معرض تفسیرها و برداشت 
های مختلف قرار می گیرد. برای مثال، لایک کردن یک عکس ممکن 
است معنای مشخصی داشته باشد. اینکه من عکس را پسندیدم. ولی 
آیا لایک نکردن عکس هم معنای مشخصی دارد؟ آیا ما نام افرادی 
را که لایک نمی کنند را به حافظه مان می سپاریم و مقابله به مثل 

می کنیم؟ سین)دیده( شدن پیام ما توسط گیرنده معنای مشخصی 
دارد. یعنی او پیام ما را دیده است. ولی آیا پاسخ ندادن فوری او به پیام 
هم معنای مشخصی دارد و فورا باید درباره این رفتار قضاوت کرد؟ ما 
با یکی از اعضای فامیل یا دوستان رفت و آمد نداریم. یک عضو دیگر 
فامیل یا دوستان مدام عکس هایی از مهمانی هایی در اینستاگرام 
منتشر می کند که او حضور دارد و با لبخند به دوربین نگاه می کند. 
آیا این عضو فامیل با انتشار این عکس ها می خواهد به ما چیزی بگوید 

و منظوری دارد؟
فضای مجازی ارتباط کلامی و ارتباط غیرکلامی خاص خود را 
دارد. هنوز این فضا عرصه آزمایش و خطاست و شکل گیری توافقی 
همگانی در خصوص زبان و معانی نشانه های آن نیازمند سپری 
شدن زمان است. به همین دلیل صراحت و رک گویی، پرسش و بیان 
منظور، پرهیز از تفاسیر شتابزده از پیام و در نهایت مدارای اجتماعی از 

جمله مواردی است که شاید به کاهش تضادها کمک کند.

آیا او از لایک نکردن منظوری دارد؟

سود در خلاف است

بازار

ضعف قانون گذاری و اجرا  در کشور به شکلی پیش رفته است که 
سالهاست"  جمله سود در خلاف است" راز کسب  ثروت  می باشد. 
در وضعیت فعلی  راهی برای سودآوری بجز تخلف باقی نمانده است.  
چرا که متخلف همواره در رقابت و کسب سهم بازار چند گام از همه 

جلوتر است.
در ساختمان اگر بیشتر از پروانه بسازید و یا در زمین های باکاربری 

کشاورزی ساختمان بسازید سود خواهید کرد.
 در تولید اگر بتوانید از وزن و کیفیت بکاهید و استاندارد را دور بزنید 

سود خواهید کرد. 

در پیمانکاری اگر بتوانید از مصالح کمتر و بی کیفیت تر استفاده کنید، 
ناظر را خریده و صورت وضعیت را بصورتی  تنظیم کنید که کار بیشتر 

از واقعیت پذیرفته شود سود خواهیدکرد.
در فروش اگر خلاف حقیقت بگوید و جنس تقلبی را بجای اصل 

بفروشید سود خواهید کرد. 
در بازرگانی اگر بتوانید از تعرفه ای استفاده کنید که نرخ کمتری دارد و 

یا قیمت را کمتر از قیمت اصلی اظهار کنید سود خواهید کرد.
تا زمانی که سود در خلاف باشد سخن از  مدیریت علمی، خلاقیت، 

نوآوری، بهره وری بیهوده خواهد بود. 
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  مرتضی یوسفی طهارم


